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MINDEN VÁLTOZATLAN MŰVÉSZETI MISSZIÓ 
A Veresegyházra, Szada
közvetlen közelébe tervezett 
hulladékudvar ügye földrajzi-
lag kb. 300 métert haladt elő-
re. A civilek álláspontja szerint 
nem a MOHU érdekeit kellene 
nézni, hanem a lakosokét.

Hatalmas siker övezte 
dr. Dulai Sándorné hagyo-
mányőrző hímző mester 
kurzusát Kirgizisztán 
fővárosában. A helyi magyar 
nagykövetség hívta meg a 
különleges programra. 10–11. oldal 18. oldal

„Szolgálatként tekintek 
a tevékenységeimre” – interjú Pálinkás 
Ibolyával, Szada új díszpolgárával 2–3. old.
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FÓKUSZBAN

Nagyapja és édesapja nehéz sorsában, az irántuk
 érzett felelősségben és a nekik nyújtott folyamatos
 támogatásban (is) rejtőzik az a rendkívüli szociális
 érzékenység, amely a mai napig jellemzi Pálinkás

 Ibolyát. Fordulópontokkal teli életút az övé.

Véletlenek és váratlan események 
is alakították az életutat

Pálinkás Ibolya úgy fogalmazott, 
hogy bár az édesapjának szüksége 
volt az ő támogatására is, ennek el-
lenére nagyon sok mindent megta-
nult tőle.
 – Apám, aki biciklivel közleke-
dett, általában egy szíj segítségé-
vel pótolta hiányzó kézfejét, hogy el 
tudjon végezni szinte mindent, amit 
más két kézzel tett. Így vágott fát, 
és kaszált is. Ezekre és egyéb mun-
kákra meg is tanított. Ha szükséges, 
a mai napig megcsinálom. Sokkal 
könnyebb kaszálni, mint kapálni.
 Feltételezhetnénk, hogy a kosár-
fonást pedig – amit érdeklődőknek 
máig rendszeresen tanít – az édes-
anyjától leste el, ám nem így tör-
tént.
 – Korábban a szadai Faluház ve-
zetője, Kelemenné Boross Zsuzsa 
szerette és fontosnak tartotta meg-
őrizni a néphagyományokat. A ko-
sárfonás szadai nagy tudója volt 
Nácsa Jánosné Eszti néni, ő Szadára 
költözése előtt kosárgyárban dolgo-
zott. Zsuzsa megkérte Eszti nénit, 
hogy segítsen vesszőket szerez-
ni. És nem sokkal később a Faluház 
raktára tele is lett vesszővel. Eszti 
néni pedig több éven keresztül min-
den szombat délután kosárfonás-
ra tanított felnőtteket és gyermeke-
ket. Nála tanultam meg az alapvető 
fogásokat, technikákat, és ezeket 
adom én tovább a fi atalabbaknak. 

KASZÁLNI KÖNNYŰ

A díszpolgári címmel idén kitünte-
tett Pálinkás Ibolyát otthonában 
látogattam meg, és azonnal fel-

tűnt, hogy az elegáns keretbe foglalt elis-
merés a dolgozószoba kanapéján „pihen”. 
Adta is magát a kérdés:

– Nincs még helye?
 – Még nincs, még nem találtam ki, hova 
lenne jó tenni. 

– Mikor, hogyan értesült arról, hogy 
öné lett a díj?
 – Április első felében értesítettek az 
önkormányzattól, hogy a civil pályáza-
ton nyertes programmal kapcsolatos 
adminisztráció miatt menjek be. Ott 
árulta el a hivatal munkatársa, hogy a 
képviselő-testület nekem ítélte oda a 
díszpolgári címet. Az ezzel kapcsolatos 
tájékoztatót a polgármester úr szemé-
lyesen szerette volna átadni, de egyéb 
elfoglaltsága miatt akkor nem volt benn, 
és így a kollégájától vettem át. Örültem 
neki, egyúttal meglepődtem és megha-
tódtam, mert egyáltalán nem számítot-
tam rá. 

– De nem ez az első rangos díja: hu-
szonegy évvel ezelőtt kapta meg a 
„Szadáért” kitüntető emlékplaket-
tet egyéni kategóriában. Ahogy kör-
benézek, az sincs fő helyre kitéve.
 – Valahol megvan a szekrényben az 
emléktárgyak között. Annak is örültem. 
Mindkét elismerésem mögött komoly csa-
patmunka is van, számos hűséges önkén-
tes, elkötelezett szadai személlyel dolgo-
zom együtt. 

– Feltételezem, annak is köze volt 
ahhoz a széles körű karitatív és szo-
ciális tevékenységhez, amivel most 
a testület indokolta a díszpolgá-
ri címet. 

 – Igen. És van egy különleges története 
is. Az 1990-es években a gödöllői családse-
gítő központban dolgoztam. Megjelent egy 
minisztériumi pályázat, amelyben az egye-
di szociális eseteket, élethelyzeteket szak-
irodalmi eszközökkel be lehetett mutatni. 

Egy alkoholista szülők és börtönviselt test-
vérek mellett felnövő óvodás gyermekről ír-
tam, és nyertem 20 ezer forintot. Akkori-
ban ez igen nagy összegnek számított. De 
egyáltalán nem akartam magamra költe-
ni. Tanácsot kértem az akkori főnökasszo-
nyomtól, hogy mire fordítsam, ő javasolta, 
hogy hozzak létre egy alapítványt. Így ala-
kult meg 1995-ben a Tábor Alapítvány, hogy 
segítsük a hátrányos helyzetű és veszélyez-
tetett gyermekeket, fi atalokat. Az 1990-es 
évek végén, 2000-es évek elején sok volt a 
nyaranta csellengő és hátrányos helyzetű 
gyermek Szadán és a környéken, idősza-
kos, alkalmi napközis táborok pedig egyál-
talán nem voltak. Az említett önkéntesek-
kel létrehoztuk az Örömhír Klubot, majd a 
mai napig működő Örömhír Tábort, és az 
évek során egyre több gyermeknek bizto-
sítottunk nyári elfoglaltságot. Ebbe a kez-
deti időszakba fektetett munkát ismerte el 
az emlékplakettel 2004-ben Vécsey László 
akkori polgármester és az akkori testület. 

– A tevékenységeiből igazán kitű-
nő szociális érzékenységet tanul-
ni biztosan nem lehet. Ilyen vagy a 
génjeiben van valakinek, vagy sze-
mélyes okok miatt azzá válik. Önre 
melyik állítás igaz?
 – Talán mindkettő. A kiterjedt rokonsá-
gomban voltak és vannak hasonló embe-
rek mindkét szülőm vonalán. A nagyapám 
az első világháborúban megrokkant, egy 
szemmel élte le az életét, sokszor szorult 
segítségre. Édesapám a második világhá-
borúban katonaként szolgált, a Don-kanya-
ri katasztrófát túlélte, de hadirokkantként 
eleve sokat szenvedett. Szadára való ha-
zatérése után sajnálatos baleset érte. Az 
utcán játszó gyerekek találtak egy aknát, 
apám elvette tőlük, ám végül az ő kezei 
között robbant fel. Két ujját leszakította. 
A háború után nem volt megfelelő az or-
vosi ellátás, a sérülést nem tudták jól el-
látni, ezért vérmérgezést kapott. Így a bal 
kezét csuklónál amputálni kellett, hogy 
az életét megmenthessék. Unokatestvé-
remmel, Horváth Ágival – aki régóta a 
szadai családsegítőnél dolgozik – együtt 
abba csöppentünk bele, úgy nőttünk fel, 
hogy a nagyapát gyakran kellett segíteni, 
és az én apám is sokszor volt a családta-
gokra utalva. Természetessé vált a folya-
matos gondoskodás. 
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Pálinkás Ibolya elmesélte, hogy a 
szülei elkötelezett baptisták vol-
tak a kommunista Rákosi- és a 
későbbi szocialista Kádár-kor-
szakban, a bibliai igazságok, a 
hit jelentőségét tőlük és a gyüle-
kezetben tanulta meg. Aztán 21 
évesen „bemerítkezett” – azaz 
a baptista egyház formái szerint 
megkeresztelték –, azóta aktív 
tagja az Élő Remény Szadai Bap-
tista Gyülekezetnek. 2001-ben, 
a gyülekezet fennállásának 120. 
évfordulójára Bacsó Benjámin lel-
kipásztorral együtt feldolgozta és 
megírta a gyülekezet történetét. 
 Az „átkos” rendszerben hol a 
tiltott, hol a tűrt kategóriába tar-
tozott a vallás. A viszonyokat egy 
igazán beszédes történettel il-
lusztrálta.
 – Az 1950-es években kará-
csonykor összejött a helyi gyüle-
kezet. Tele volt felnőttekkel, gye-
rekekkel a százötven férőhelyes 
imaház. A helyi tanácselnök az 
istentisztelet megkezdése előtt 
áthívatta a lelkészt a hivatalá-
ba, és azt mondta neki, hogy ka-
rácsony nincs, csak fenyőünnep 
van, ezért küldje haza a gyüle-
kezetet. A lelkész azt válaszolta: 
„Kérem, én lelkipásztor vagyok, 
s ha a nyáj lelki eledelre vár, nem 
küldhetem el őket a táplálék nél-
kül. Önnek viszont joga van arra, 
hogy eljöjjön velem, és ezt a ren-
delkezését személyesen közölje 
a gyülekezettel.” Ezt az illető már 
nem merte vállalni, inkább enge-
délyezte az istentisztelet meg-
tartását.

A TANÁCSELNÖK 
DÖNTÉSE

– Mikor, hogyan teljesedett ki a pá-
lyája?
 – Tizenéves koromban az volt az álmom, 
hogy orosz–magyar szakos tanár legyek. 
Nyilvánvaló volt, hogy ez az álmom nem 
teljesülhet a családunk nehéz anyagi hely-
zete és keresztény identitása miatt. Közgaz-
dasági szakközépiskolában érettségiztem, 
majd munkába álltam. A rokonságomon 
keresztül kerültem kapcsolatba egy idősek 
otthonával, ahol szociális nővér munka-
körbe jelentkeztem. Az igazgató azonban 
mást gondolt: pénzügyi területre is éppen 
embert kerestek, és a végzettségem miatt 
alkalmasnak talált a feladatra. Nem akar-
tam, de végül rábeszélt. Hamarosan nem 
csupán könyveléssel foglalkoztam, sok-
kal inkább az otthonba kerülők felvételé-
vel, adminisztrációjával, a bennlakók és a 
dolgozók, azaz szinte az otthon egészének 
napi ügyeinek intézésével. 
 A rendszerváltást követően Gödöllőn 
megalakult a helyi családsegítő szolgálat, 
ahova félállású pénzügyest és félállású 
családgondozót kerestek egy személyben, 
és nekem ajánlották fel a munkát. Nehéz 
döntés elé kerültem, mert a Fővárosi Ön-
kormányzat szociális otthonában stabil, ki-
magaslóan jól fi zető állásom volt, viszont 
akkor már észlelni lehetett a munkanélkü-
liséget is. Biztos voltam abban, hogy Isten 
a felajánlott munkahelyen akar engem lát-
ni, így nem sokáig gondolkodtam. Három 
év elteltével ismét választás elé kerültem: 
vagy önálló pénzügyi-gazdasági vezető le-
szek, vagy a családgondozói munkakörben 

maradok. Utóbbit választottam. Igaz, szak-
képesítésem nem volt, de a vezetőm a sok-
éves gyakorlat és tapasztalat okán alkal-
masnak tartott rá. Ám a jogszabályok miatt 
szükségessé vált a szakképesítés megszer-
zése, így felsőfokú diplomát szereztem a 
Baptista Teológiai Akadémia gyermek-, if-
júsági és szociális vezetői szakirányú kép-
zésén. Majd a Semmelweis Egyetem má-
soddiplomás mentálhigiénés képzését is 
elvégeztem. 

– Pszichésen nagyon megterhelő 
szakma ez, hiszen szó szerint csak 
szívet-lelket beleadva lehet jól vé-
gezni. Egyetért ezzel?
 – Teljesen. Tíz évig dolgoztam család-
gondozóként, magam is mindent belead-
tam, de sajnos észre kellett vennem, hogy 
teljesen kiégtem. Bár voltak sikerek, de eb-
ben az időszakban többnyire nehéz életeket 
kellett kezelni. Nem lettem pályaelhagyó, 
hanem egy másik idősotthonban helyez-
kedtem el mentálhigiénés szakember-
ként. Nyugdíjazásomig itt tevékenykedtem. 
A mások iránti tisztelet, a segítségre szo-
rulók támogatása ugyanúgy fontos ma-
radt nekem, és nyugdíjasként fontos ma is. 

– Nyugdíjasként is változatlanul ak-
tív a legkülönbözőbb területeken, 
legyen az hittanoktatás, bábcso-
port vezetése, a Keresztény Szülői 
Kör előadásainak szervezése, ado-
mánygyűjtés, táboroztatás stb. Mi 
motiválja?

 – Bibliai alapja van mindegyik tevé-
kenységemnek, amelyekre szolgálatként 
tekintek – a szükségek és lehetőségek, 
valamint az önkéntesek és az imaháttér 
függvényében. Ha meg vagyok győződve 
arról, hogy amit csinálok, az jó és helyes, 
akkor az visz előre. Számos példaértékű 
személy van az életemben, úgy a Bibliá-
ból, mint az életből, beleértve Jézust, a 
szüleimet, a nagyszüleimet is. Hála is-
tennek, elfogadható az egészségi állapo-
tom, így az aktuális fontossági sorrendet 
én döntöm el.  Raff ai Ferenc
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Pálinkás Ibolya kétszeresen is kitüntetett



4 2111 SZADA | 2025.JÚNIUS

A Faluház szervezésében megtartott idei gyereknapon is 
gazdag programkínálat várta a szadai gyermekeket 
és szüleiket. Volt ugrálóvár, arcfestés, buborékshow, 
cirkuszos foglalkozás és Kazuka-koncert is

HÍRMIX

Kilencvenévnyi 
bölcsesség

Az önkormányzat is ész-
lelte az utóbbi hetek 
szadai hulladékszállítási 
problémáit. A helyi lako-
sok folyamatosan jelzik 
az elmaradt vagy kés-
ve teljesített begyűjté-
seket, és utólag a szol-
gáltató is küld értesítést 
a kimaradt szolgálta-
tásról. Az önkormányzat 
nem illetékes a hulladék-

szállításban, azt a MOHU 
Zrt. végzi a régiós szol-
gáltatókon keresztül, ám 
utóbbiak felé mindig jel-
zi a szadaiak elégedet-
lenségét, panaszait. Az 
elszállítás normalizálá-
sa érdekében az önkor-
mányzat személyes ta-
lálkozást kezdeményez 
a Vertikál Group veze-
tőivel.

VISZIK, NEM VISZIK

Pintér Lajos polgár-
mester és Petrák 
Árpád alpolgármes-
ter együtt köszön-
tötte fel 90. szüle-
tésnapja alkalmából 
Török Sándorné Ica 
nénit májusban. Ica 
néni mesélt a csa-
ládjáról, Szadáról és 
az életéről, amely-
ben mindig is meg-
határozó szerepet 
töltött be a munka. 
Sőt, ha teheti, még most is min-
dennap tevékenykedik egy ki-
csit az otthonában és dolgozgat 
a kertjében. Ezek a találkozá-
sok mindig különlegesek: élet-
utak, történetek, bölcsességek, 
amelyekből mindannyian ta-

TÖRÖK SÁNDORNÉ SZÜLETÉSNAPI KÖSZÖNTÉSE

Fo
tó:

 M
es

ter
 Év

a

nulhatunk. Megható volt lát-
ni Ica néni örömét, mosolyát, 
ahogy a gyermekeiről, unoká-
iról és a szeptemberben érke-
ző dédunokájáról mesélt. Isten 
éltesse Ica nénit, további aktív 
éveket kívánunk!

Hivatalosan 
is ügyeletben
A Veresegyházi 
Önkéntes Tűzoltó 
Egyesület (VÖTE) 
június első heté-
ben megkapta a 
katasztrófavédel-
mi hatóságtól az 
ún. hivatalos ri-
aszthatósági en-
gedélyt, így június 
8-tól „élesben” is 
megkezdte működését Veres-
egyház, Erdőkertes, Őrboty-
tyán és Szada területén. Mi-
vel ez egy különösen fontos 
nap volt a szervezet életében, 

MEGÉRKEZETT A VÁRVA VÁRT HATÓSÁGI ENGEDÉLY

ezért a tagok parancsnoki si-
sakkal lepték meg az elnököt, 
Riesz Ádámot, megköszönve 
ezzel is eddigi áldozatos és ki-
tartó munkáját. VÖTE
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Újabb öt ajándékcsomag

Kirándulásra fel!

Az Idősek Nappali Klubjában májusban kö-
szöntöttük névnaposunkat, Kelemen Ist-
vánné Gizi nénit. Tóth Istvánné Ica verssel 
kedveskedett az ünnepeltnek, aki süte-
ménnyel vendégelte meg társait. Gyalog-
lócsapatunkkal és a Rád érünk 60+ klub 
tagjaival több kiránduláson is részt vettünk. 
A Föld napja alkalmából a vácrátóti bota-
nikus kertet fedeztük fel, ellátogattunk az 
Ivacsi-tóhoz, a Szőlőhegyre, a Várdombra. 
Váci utunk alkalmából megtekintettük a 
Fehérek templomát és a Szent Mihály-al-
templom régészeti kiállítását (eredetileg a 
domonkos rendhez, az ún. „fehér barátok-
hoz” tartozott, ez alapján kapta a nevét is). 
Duna-parti sétánk után eljutottunk a váci 
diadalívhez, vagy ahogy a helyiek emlege-
tik, a Kőkapuhoz. 
 Következő kirándulásunk Mária besnyőre 
vezetett, ahol megtekintettük a 18. század-
ban gróf Grassalkovich Antal építtette 

Nagyboldogasszony-bazilikát. Visszatérve 
Gödöllőre, megnéztük a Királyi várótermet 
és az I. világháborús emlékművet. Gödöl-
lőn a kastély parkjában is tettünk egy sé-
tát, majd a Pálmaház szebbnél szebb virá-
gaiban gyönyörködhettünk.
 A hónap utolsó kirándulásának úti célja 
a budapesti Margitsziget volt. Megérkezé-
sünk után kedves gyermekdalokat hallhat-
tunk a zenélő szökőkútnál. A rögtönzött kis 
,,koncertet” követően útba ejtettük az állat-
kertet, a domonkos rendi kolostorromokat, 
a premontrei kolostort és a Japánkertet. 
 Klubtagjaink örömmel, korukat megha-
zudtoló frissességgel tették meg az alkal-
manként 3–5 kilométeres távot. Tovább-
ra is szeretettel várjuk a csatlakozni vágyó 
időseket! Tegyünk közösen egészségünk 
megőrzéséért!
 Elérhetőségeink: 06 70 199 9570 vagy 
szak@szada.hu. Őri Ildikó klubvezető 

MOZGALMAS HETEKEN VANNAK TÚL A SZADAI IDŐSEK

KUTYA 
A CSALÁDBAN!
Szada Nagyközség Önkormány-
zatának támogatásával jött lét-
re június elején a Kutya a családban 
program, amelyen állatorvosok, 
trénerek és további szakembe-
rek segítségével ismerhették meg 
az érdeklődők, mit is jelent a fele-
lős állattartás, mik a gazdi kötele-
zettségei, hogyan illeszkedhet be 
a kedvenc a családba, és hogy mi 
mindenre oktathatók vagy képez-
hetők ki az ebek.

 

SZADA HULLADÉK-
GYŰJTÉSI RENDJE, 2025

JÚNIUS–JÚLIUS

A naptár tájékoztató jellegű, lap-
zártánk idején a Vertikal Group még 
nem tette közzé az idei második fél-
évi hulladékszállítási naptárat.

TOVÁBBI INFORMÁCIÓ: 
 a Vertikal Group Nyrt. 
 ügyfélszolgálatán kérhető: 
 2112 Veresegyház, Fő út 35.;
 telefon: 28/561-200;   
 e-mail: ugyfelszolgalat.ek@ 
 vertikalgroup.hu.  Vertikal Group

JÚNIUS
DÁTUM KEDD

24. KOMMUNÁLIS ZÖLD

JÚLIUS
DÁTUM KEDD

1. KOMMUNÁLIS SZELEKTÍV
8. KOMMUNÁLIS ZÖLD
15. KOMMUNÁLIS SZELEKTÍV
22. KOMMUNÁLIS ZÖLD
29. KOMMUNÁLIS SZELEKTÍV

„A gyerek az öröm, a reménység. Gyönge 
testében van valami világi; ártatlan lelké-
ben valami égi; egész kedves valója olyan 
nékünk, mint a tavaszi vetés: ígéret és gyö-
nyörűség” – ez a Gárdonyi Géza-idézet sze-
repel azon az oklevélen, amelyet a szadai 
újszülötteket köszöntő babacsomag mellé 
ad az önkormányzat. Pintér Lajos polgár-
mester május végén Dorkát, Liamot, Bá-
lintot, Zénót, Flórát és szüleiket látogatta 
meg és vitte el hozzájuk az önkormány-
zat ajándékát. 

A LEGIFJABB SZADAI LAKÓKAT KÖSZÖNTÖTTÉK
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ÖNKORMÁNYZAT

2025. május 28-án tartotta
 soros tanácskozását a 

szadai képviselő-testület. 
Főleg pénzügyi témájú

 napirendeket tárgyaltak.

Zárszámadás: 
jól alakult a 2024-es év

A képviselő-testület elfogadta a Sza-
da Nova Nonprofi t Kft. 2024. évi 
egyszerűsített éves beszámolóját. 

A társaság mérlegének főösszege 74,6 millió, 
adózott eredménye pedig 292 ezer forint 
lett. A tulajdonos önkormányzat döntése 
szerint az adózott eredményből osztalékot 
nem fi zet. A testület határozott a társaság 
ügyvezetőjének jutalmáról és a felügyelő-
bizottsági tagok tiszteletdíjának módosítá-
sáról is. Sor került a Szada Nova település-
üzemeltetési szerződésének módosítására 
is, ez a 2024. évi pénzmaradványok átve-
zetése és egy meghiúsult gépbeszerzés mi-
att vált szükségessé.

Beépülő pénzmaradvány
Az államháztartásról szóló 2011. évi CXCV. 
törvény vonatkozó rendelkezései alapján 
a polgármester benyújtotta Szada Nagy-
község Önkormányzatának 2024. évi zár-
számadási rendeletét. A zárszámadási ren-
delet megalkotására az államháztartásról 
szóló 2011. évi CXCV. törvény 91. § (1)–(4) 
bekezdés alapján kerül sor. A zárszámadá-
si rendelet tervezetével együtt a képvise-
lő-testület részére tájékoztatásul be kellett 
nyújtani az államkincstár 68/B. § szerinti 
ellenőrzése keretében a helyi önkormány-
zat éves költségvetési beszámolójával kap-
csolatosan elkészített jelentését, továbbá 
be kellett mutatni a mérlegeket, kimuta-
tásokat, az önkormányzat adósságállomá-
nyának lejáratát, az adósságot keletkeztető 
ügyleteket bel- és külföldi irányú kötele-
zettségek szerinti bontásban, a vagyonki-
mutatást és az önkormányzat tulajdonában 
álló gazdálkodó szervezetek működéséből 
származó kötelezettségeket, valamint a ré-
szesedések alakulását.
 A képviselő-testület 3  444  073  664 fo-
rintban állapította meg a 2024-es év gaz-
dálkodásához szükséges keretösszeget, 

amely a módosítások nyomán 2024. de-
cember 31-i fordulónappal 6 205 050 698 
forintra emelkedett a lekötött betétek köny-
veléstechnikai előírásai miatt. A testület 
a zárszámadási rendelet megalkotásakor 
döntött a pénzmaradványokról (összesen: 
1  050  724  262  Ft) is az alábbiak szerint:
   •    önkormányzat: 1  040  704  436  Ft,
   •    polgármesteri hivatal: 1  434  248  Ft,
   •    Székely Bertalan Óvoda-Bölcsőde: 

2  231  660  Ft,
   •    Székely Bertalan Művelődési Ház 

és Könyvtár: 2  334  671  Ft,
   •    Szadai Gyermekélelmezési és Szociá-

lis Étkeztetési Konyha: 3  872  017  Ft,
   •    Szadai Szociális Alapszolgáltatási 

Központ: 147  230 Ft.

E pénzmaradványok beépültek az önkor-
mányzat 2025. évi költségvetésébe, ennek 
megfelelően rendelet született annak mó-
dosításáról is.
 És volt még egy pénzügyi jellegű dön-
tés: a testület a közszolgálati tisztviselők-
ről szóló 2011. évi CXCXI. törvény 225/H. 
§ (1) bekezdésében foglaltak alapján Pintér 
Lajos polgármester részére egyhavi illet-
ményének megfelelő összegű jutalom ki-
fi zetését is engedélyezte.

Új orvosi szoba
2024 júniusában az Állami Népegészség-
ügyi és Tisztiorvosi Szolgálat (ÁNTSZ) a 
Székely Bertalan Általános Iskolában hely-

színi ellenőrzést tartott, mely során ki-
derült, hogy az iskolai orvosi szoba több 
tekintetben nem felelt meg a vonatkozó elő-
írásoknak. Az önkormányzat célja, hogy a 
jogszabályi megfelelés érdekében a szük-
séges infrastrukturális fejlesztéseket elvé-
gezze, ezért támogatja egy új iskolai orvo-
si szoba kialakítását és az abba való orvosi 
eszközök beszerzését. Az ügyben benyúj-
tott ajánlatok közül a testület a Rextra Ke-
reskedelmi Kft. bruttó 1  666  510  Ft összegű 
pályázatát fogadta el nyertes ajánlatként.
 A testület támogatta még az iskola ala-
pítványának kérelmét, és a 2024/2025-ös 
tanév végén megrendezendő nevelőtestü-
leti kirándulás céljára bruttó 400  000  Ft 
vissza nem térítendő támogatást szavazott 
meg.

Tovább
Döntés született a Székely Bertalan Óvoda-
Bölcsőde bővítése és részleges átalakítása 
projekt keretében megvalósuló, a kapaci-
tásbővítést követő maximális gyermeklét-
számról, az intézménybe felvehető dolgozók 
létszámáról és az intézmény székhelyéről. 
A maximális gyermeklétszám a székhelyi 
óvoda feladatellátási helyén 264, a Posta-
köz utcai feladatellátási helyen 90 főre mó-
dosul. Előbbiben a felvehető óvodai dol-
gozók száma 4 fővel növekszik, ezzel az 
intézménybe felvehető dolgozók száma 50 
főre változik. A testület zárt ülésen döntött 
a Székely Bertalan Óvoda-Bölcsőde főigaz-
gatójáról is: további öt évre, 2030. július 
31-ig Csikós Gellértné tölti be a tisztséget.
 

Egyebek
A testület elutasította ezen az ülésen a 
086/36. hrsz.-ú ingatlan belterületbe vo-
nási kérelmét. Döntött továbbá a 3714/3., 
a 3714/4., 3542. és 3543. hrsz.-ú ingatla-
nok értékesítéséről is. A Szadai Gyermek-
élelmezési és Szociális Étkeztetési Konyha 
éves feladatellátásához szükséges alapanya-
gok beszerzésének összege meghaladja a 
közbeszerzési értékhatárt, ezért erre vo-
natkozóan közbeszerzési eljárás megin-
dításáról határozott a testület. Emellett a 
Faluház és a Tájház integrációjával kap-
csolatos aktuális jogi és adminisztrációs 
részleteket is jóváhagyta. DE

Osztottak, szoroztak, elszámoltak



JOBB IDŐBEN MEGSZÜNTETNI A PARLAGFÜVET 
A parlagfű leginkább a kora nyá-
ri időszakban burjánzik, nagymérté-
kű elszaporodásának közegészség-
ügyi és gazdasági károsító hatása 
számottevő. A parlagfű elleni véde-
kezés elsősorban az ingatlan tulaj-
donosának, illetve használójának a 
kötelezettsége. A hatóságok felada-
ta, hogy – amennyiben a tulajdonos/
földhasználó nem tesz eleget a kö-
telezettségének – a mulasztók költ-
ségén elrendeljék az ún. közérdekű 
védekezést, emellett növényvédel-
mi bírságot szabnak ki.
 A hatósági intézkedéshez nem 
szükséges a sérelem (egészségká-
rosodás) bekövetkezése, e körben 
elégséges a védekezési kötelezett-
ség elmulasztásának megállapí-
tása. Amennyiben a parlagfű elle-
ni védekezési kötelezettségének a 
földhasználó nem tesz eleget, vagy-
is az ingatlan legalább virágbimbós 
fenológiai állapotú parlagfűvel fer-
tőzött, akkor közérdekű védeke-
zést kell elrendelni. Amennyiben a 
parlagfű elleni közérdekű védeke-
zést kultúrnövény károsodása nél-
kül nem lehet elvégezni, a védekezés 
abban az esetben rendelhető el, ha a 
parlagfűvel való felületi borítottság 
a 30 százalékot meghaladja.

 Közérdekű védekezést belterüle-
ten a jegyző, külterületen (zártkert-
ben is) Pest vármegye területén a 
Pest Vármegyei Kormányhivatal Élel-
miszerlánc-biztonsági, Állategész-
ségügyi, Növény- és Talajvédelmi Fő-
osztályának Növény- és Talajvédelmi 
Osztálya (azaz a növény- és talajvé-
delmi hatóság) rendeli el.
 A jegyző által elrendelt közérdekű 
védekezést az általa megbízott vál-
lalkozók végzik. Nem kerül sor ilyen 
mentesítésre, ha az ügyfél jelzése 
alapján időközben maga eleget tesz 
kötelezettségének. A közérdekű vé-
dekezéssel kapcsolatban felmerült 
költségeket az ügyfélnek kell megfi -
zetnie.
 A növényvédelmi bírság kiszabá-
sára a növény- és talajvédelmi ható-
ság jogosult, ezért a közérdekű vé-
dekezés elrendelését követően a 
jegyző az ügyben keletkezett ira-
tokat továbbítja az eljárásra jogo-
sult hatóságnak. A növényvédelmi 
bírság alapja a parlagfűvel fertőzött 
terület nagysága. A bírság mérté-
ke bel- és külterületen egyaránt 15 
ezertől 5 millió forintig terjed.
 Parlagfűvel fertőzött lehet a me-
zőgazdasági kultúrnövénnyel bo-
rított terület, nem mezőgazdasá-

gi terület (elhanyagolt telkek, építési 
területek), vagy nem művelt, elha-
nyagolt valamikori szőlők, hétvégi 
kertek, zártkerti ingatlanok, valamint 
a vonalas létesítmények (utak, vas-
út) melletti sávok. A védekezési köte-
lezettségét nem teljesítő tulajdonos/
földhasználó – a bírságon túl – a vele 
szemben elrendelt közérdekű véde-
kezéssel kapcsolatosan felmerülő 
költség megtérítésére is kötelezett. 
A költség köztartozásnak minősül. 
A közérdekű védekezés elrendelése 
után minden esetben növényvédelmi 
bírság kiszabására kerül sor.
 Szükséges fi gyelemmel lenni arra 
is, hogy nem elegendő, ha valaki le-
kaszálta a szennyezett földterületet, 
azt tiszta, parlagfűmentes állapot-
ban a vegetációs időszak végéig meg 
kell őrizni.
 A parlagfüves területek felderí-
tése, valamint a lakossági bejelen-
tések kezelésének megkönnyíté-
se érdekében már évek óta működik 
az ún. Parlagfű Bejelentő Rendszer 
(PBR). Ez a belterületi bejelentéseket 
az illetékes önkormányzathoz, míg 
a külterületi bejelentéseket az ille-
tékes megyei kormányhivatal járási 
földhivatalához küldi meg.

Pest Vármegyei Kormányhivatal

ÖNKORMÁNYZAT

A tavaly októberben az új ön-
kormányzati ciklust elkezdő 
képviselő-testületben, illetve 
a szakbizottságokban több 

új tag is szerepet kapott. So-
rozatunkban őket mutatjuk 
be, ezúttal dr. Vada Edinát.

Szemléletformálás a cél

A családjával több mint húsz éve Sza-
dán élő dr. Vada Edina (képünkön 
jobbra) leginkább a helyi kutya- és 

macskatulajdonosok körében igazán ismert, 
hiszen köztiszteletben álló állatorvos. 2012 
óta fogadja a település kisállatrendelőjében 
a pácienseket és gazdáikat. Mint említet-
te, nagyon sokukkal így került közvetlen, 
szinte napi kapcsolatba, és így ismerte meg 

kisebb-nagyobb – nem csak az állatokkal 
kapcsolatos – gondjaikat, bajaikat is.
 Közismertsége miatt bekerült a Válto-
zás Útján Egyesület képviselőjelöltjei közé, 
és a helyi lakosok támogató voksainak kö-
szönhetően tavaly ősszel el is kezdhette a 
képviselői munkát. 
 – Én a képviselőséget az emberek szem-
szögéből próbálom megközelíteni – jegyez-
te meg.
 Mivel az önkormányzat vállalt felada-
tai között szerepel, hogy ebben a ciklus-
ban kiemelten foglalkozik az állatvéde-
lemmel, így dr. Vada Edina szakértelme 

„jól jön” ehhez. Nem véletlen, hogy ő lett 
az újonnan megalakított környezet- és ál-
latvédelmi bizottság elnöke is.
 – Sok szervezettel áll kapcsolatban a ren-
delőnk, és mi magunk is aktívan részt ve-
szünk a helyi állatok mentésében, a gazdi-
keresésben. A kutyatartás egészen jól alakul 
Szadán, de sajnos a macskákat illetően még 

sokat kell fejlődni. Nagyon sok a kóbor 
egyed, amelyek nemcsak zavarók sok állat 
és gazdája számára, de egészségügyi koc-
kázatokat is jelenthetnek. Fontos lenne az 
ivartalanítás és a meglévő állomány meg-
felelő kezelése, ellátása, oltása, illetve a la-
kosság tájékoztatása az állattartás alapve-
tő irányelveiről, szabályairól – fogalmazta 
meg legfőbb képviselői küldetését.  RF
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A szadai lakosokkal való kapcso-
lattartás, illetve az általános te-
lepülésüzemeltetési tájékoztatás 
fontos eleme a www.szadanova.
hu honlap, amely június végé-
től látogatható. Az érdeklődők itt 
betekinthetnek mindennapja-
inkba, tevékenységeinkbe, mű-
ködésünkbe. Az aktuális infor-
mációk, hírek mellett a honlapon 
hibabejelentésre is van lehető-
ség! Kérjük, hogy a sokcsator-
nás (e-mail, sms, telefon, szemé-
lyes, messenger, komment, levél 
stb.) kapcsolatfelvétel helyett el-
sősorban az itt elérhető űrlapot 
használják a lakossági jelzésekre, 
bejelentésekre, mert így az ész-
revételeket hatékonyabban tud-
juk feldolgozni. Új irodánkban, a 
Dózsa György út 84. sz. alatt to-
vábbra is van lehetőség szemé-
lyes ügyintézésre az ügyfélfo-
gadási időszakok alatt (hétfőtől 
csütörtökig 8 és 15 óra, pénteken 
8 és 12 óra között. A Szada Nova 
NKft. központi telefonszáma: 
+36 70 408 4122.

INKÁBB ŰRLAPON

ÖNKORMÁNYZAT

Az elmúlt években fokozatosan alakította át szervezeti 
felépítését, tevékenységét a Szada Nova NKft., hogy a tele-
pülésüzemeltetési feladatait megfelelően elláthassa. Ennek 
az időszaknak a legfontosabb fejleményeit foglaljuk össze.

A minőségfejlesztés 
időszaka következik

A 2023-as évre új feladatokkal ki-
bővített, tevékenységcsoportokra 
bontott üzleti tervvel készültünk, 

amely alapján területenként differenci-
ált fejlesztési tervet kellett végrehajtani. 
Megkezdődött a géppark bővítése, amely 
addig egy platós teherautón, a robbanó-
motoros fűrészeken és kaszákon kívül ja-
varészt mechanikus kéziszerszámokból 
állt. 2024 végén – a tulajdonosi, lakossá-
gi bizalom stabilizálódása után – eredmé-
nyes évet zártunk. A mart aszfaltos útfel-
újításon, a parképítésen, a Székely Bertalan 
út 24. alatt lévő parasztház renoválásán 
és számos kisebb projekten túl a logisz-
tikai, rendezvény-előkészítési, köztiszta-
sági, lapkiadási és erdészeti feladatokra 
is nagy hangsúlyt helyeztünk.
 Az idén a már működő sémák, protokol-
lok szerint kezdtük meg az időszakos tervek 
végrehajtását. Részlegvezetőink gyakorlott 
szakemberek, akiknek segítségével a 15 fős 
dolgozói állomány és az alvállalkozói kör 
kiegyensúlyozott munkavégzésre képes. 
Mára két platós teherautó, két kisteherau-
tó, két kombinált rakodógép, kommuná-
lis traktor, ágdaráló, úthenger 
és egy multiliftes teherautó áll 
rendelkezésünkre a közszolgál-
tatás megfelelő ellátásához.

 Kertészeti rész-
legünk a vegetá-
ciós időszakon kí-
vül elültetett több 
mint 1000 darab 
fát és cserjét, va-
lamint több ezer 
négyzetméternyi 
területet füvesí-
tett. Megtörténtek 
a legfontosabb köz-
területi fametszé-
sek, sövénynyírá-
sok. Május elején 
szakembereink el-
helyezték a telepü-

lésközpontban az egynyári virágokat, nagy 
díszítő értékű növényeket. A nyár legfonto-
sabb feladata a friss telepítésűek mellett az 
előző években ültetett növények gondozása, 
öntözése. Kiemelt munka volt az 1,7 hektár 
nagyságú Dobogói Szabadidő Park fejlesz-
tése, kiépítése – ezt az idei gyereknap alkal-
mával át is adtuk a nagyközönség számára.
 A szállítási részleg a köztisztasági fel-
adatok, az intézmények és civil szerveze-
tek logisztikai támogatása mellett az er-
dészeti feladatok fi nomabb munkáit, az 
utakra belógó növényzet metszését, és a 17 
ezer négyzetméternyi füves terület rend-
szeres kaszálását végzi. Az építő-karban-
tartó részleg út- és építménykarbantartási 
feladatain kívül nagyobb projektként elvé-
gezte a Szada Nova-ház teljes belső felújí-
tását, a minibölcsőde átalakítását, a Szé-
kely-kerti színpadburkolat cseréjét. Az 
idei nyár fő feladatai közé beütemeztük a 
buszmegállóalapok kialakítását, a SZAK 
székhelyének külső és belső állagmegóvá-
si munkáit, a főtéri pergola újjáépítését. 
Irodai részlegünk a fenti üzemeltetési és 
projekt jellegű feladatok végrehajtásához 

szükséges tervezési, 
szervezési, vezetési 
és ellenőrzési tevé-
kenységet végzi.

 Április elejére elhelyeztük az önkor-
mányzat és a kft. által megvásárolt 9500 
tonna mart aszfaltot, amellyel a föld- és 
kőterítésű útjaink javítását végezhetjük. 
Június végétől megkezdhetjük a település 
útfelújítási programjának végrehajtását az 
önkormányzat döntésének megfelelő üte-
mezésben, ez évekre leköti belsős kapacitá-
sainkat, az építő-karbantartó részleg dol-
gozóit, a gépeinket. A munkákról később 
részletes tájékoztatást adunk a megszokott 
csatornákon.
 A saját dolgozói állományú útépítési te-
vékenység beindításával a kft. elérte a bő-
vülés fontos mérföldkövét. A cégben a te-
rületi, feladatköri terjeszkedés helyett már 
a minőség fejlesztésén lesz a fő hangsúly. 
A mérhetőség, a kiszámíthatóság és a terv-
szerűség egyaránt fontos szempontokká 
válnak. Boros Gábor ügyvezető

A Dobogói Szabadidő Parkot 
már „belakták” a helyiek
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Június 4-én tartotta meg nemzeti ösz-
szetartozás napi megemlékezését a szadai 
önkormányzat, amelyen felavatták Kun Éva 
keramikusművész új Örökség szobrát is. A 
régi fémvázas-kerámiás alkotás felett saj-
nos eljárt az idő – itt-ott törött és kopott 
volt –, így az önkormányzat felkérésére 
Kun Éva már egy a viszontagságoknak job-
ban ellenálló szobrot készített.
 Mint Pintér Lajos polgármester köszön-
tőjében fogalmazott, sokáig úgy tűnt, 
hogy az első világháborút lezáró trianoni 
békeszerződés/békediktátum által okozott 
seb begyógyíthatatlan. 
 – Elérkezett az ideje annak, hogy a 
nemzeti összetartozás napjára ne gyász-
napként tekintsünk, legyen ez most már az 
újrakezdés esélyének ünnepe. Túllépve a 
sérelmeken, esélyt kaptunk arra, hogy be-
bizonyítsuk, a magyar nem kudarcra ítélt, 
hanyatló nemzet, hanem az egyik legna-
gyobb újjászülető. Képesek vagyunk talpra 
állni, megújulni, összefogni és összetarta-
ni, bármilyen külső hatások érnek bennün-
ket – mondta. – Szada immár 700 éves 
írott története alatt büszkén őrizte és ku-
tatta értékeit, hagyományait, és mutatott 
példát összefogásból is. Kapcsolatot ke-
restünk a kárpátaljai Nagydobrony és az 
erdélyi Kecsetkisfalud magyarságával, és 
megfogtuk egymás kezét. Nem csak szép 
szavakból, nem csak formalitásokból áll ez 
a testvértelepülési kötelék, valódi támo-
gatásra törekszünk, valódi hidakat építünk 
azokkal a honfi társainkkal, akik képesek 
voltak a legviharosabb időkben is meg-
őrizni csodás anyanyelvünket, kultúrán-
kat, hagyományainkat egy másik ország-
ban. Mi ezen a napon nem a veszteségeket 
siratjuk, hanem ezt a gazdagságunkat ün-
nepeljük. Nem arra fi gyelünk, ami szétvá-
laszt, hanem arra, ami összeköt bennün-
ket, határon innen és határon túl. RF

AZ ÚJRAKEZDÉS 
ESÉLYÉNEK ÜNNEPE

A 85 szadai világháborús áldozatról emlékeztek meg 
az idei hősök napja alkalmából. Ahogy elhangzott, 

a legnagyobb áldozatot ők hozták a történelem során.

„Kiálltak 
a hitük mellett”

A magyar hősök emlékünnepének 
eredete az 1917. évi VIII. törvényre 
vezethető vissza, amely arra kötele-

zett minden községet, hogy méltó emléket 
állítson az első világháborúban elesettek-
nek. Az emléknapot 1945-től nem tartották 
meg, majd 2001-ben a magyar Országgyű-
lés ismét hivatalos ünneppé nyilvánította, 
ezzel törlesztve a nemzet erkölcsi adóssá-
gát. Azóta minden év májusának utolsó 
vasárnapja valamennyi, a háborúk, har-
cok során áldozatul esett magyar katona 
és civil személy emléknapja, azoké, akik 
az életüket áldozták a hazáért.
 Az idei ünnepnap május 25-re esett, Sza-
da Nagyközség Önkormányzata is megem-
lékezett a háborúkban elesett szadaiakról 
a Faluház előtti téren. 
 – Bár országos ünnepnap, ilyenkor min-
den közösség kiemelten saját hőseiről is 
emlékezik. Az első világháborúban 52, a 
második világháborúban pedig 35 szadai 
férfi  veszítette életét, halt hősi halált. Hoz-
zánk hasonló egyszerű, hétköznapi embe-
rekként éltek, mielőtt katonák, hősök, vér-
tanúk lettek. A honfi társaink nem készültek 
arra, hogy egyszer majd hősként említi ne-

vüket az utókor, de amikor a hely és az idő 
megkívánta, akár félve, fázva, de vállalták 
a sorsukat – emlékezett Pintér Lajos pol-
gármester. – Polgáraink a legnagyobb ál-
dozatot hozták meg azért, hogy Magyaror-
szág, a magyar emberek és így a szadaiak 
története és történelme tovább íródhas-
son. Kiálltak a hitük mellett, tették, amit 
a lelkiismeretük és a hazaszeretetük dik-
tált, és életüket adták, hogy a világ szebb, 
jobb, boldogabb és szabadabb hellyé vál-
jék. Emlékezzünk most rájuk, és értsük 
meg tetteik üzenetét! Az első és a második 
világháború tragédiái és áldozatai ébresz-
tették rá Európa népeit, hogy nem egymás 
ellen harcolni, hanem egymással össze-
fogni kell. A mi feladatunk, hogy tovább-
vigyük ezt a tanulságot…
 Az említett 87 áldozat neve el is hang-
zott az ünnepi program során, amelynek 
részeként a Magyarságkutató Intézet tör-
ténésze, dr. Teiszler Éva osztotta meg a 
háborúk történelmi tanulságait. Kátai Ist-
ván és Tövispataki Beáta Tisztelet a hő-
söknek! című előadását és az ökomenikus 
igeválasztást követően koszorúzással ért 
véget a megemlékezés. RF

KÖZ-TÉRA fi atalok is lerótták 
tiszteletüket
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A művész és a régi-új alkotás
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Ha röviden akarnánk áttekinteni a Veresegyházra,
 Szada közvetlen közelébe tervezett hulladékudvar

 ügyét, akkor talán elég lenne ennyi: földrajzilag kb. 
300 métert haladt előre. A lakosok és a környezet-
védők ellenzik. Az önkormányzatok tájékozódtak.

A lakosok érdeke 
fontosabb, mint a cégé

K özel egy éve szinte a semmiből rob-
bant be a hír, hogy a veresegyházi 
önkormányzat a helyi Hajó utcai 

területet biztosítaná a MOHU MOL Hul-
ladékgazdálkodási Zrt.-nek, hogy ott hul-
ladékudvart létesítsen, ami szinte méte-
rekre van Szada közigazgatási határától, a 
fenyvesligeti lakóövezettől. Az üggyel la-
punkban is foglalkoztunk. Akkor a szadai 
lakosok komoly fenntartásokkal voltak a 
terv ellen, ahogy a szadai önkormányzat 
is, ezért Pintér Lajos polgármester kérte 
veresegyházi kollégáját, hogy vizsgálják 
felül az elképzelést, esetleg egy másik, al-
kalmasabb helyszínt jelöljenek ki a célra.
 Tavaly lapunknak Cserháti Ferenc pol-
gármester azt írta, hogy „a kiválasztott te-
lekingatlanon kívül jelenleg Veresegyház 
területén nincsen más terület, amely meg-
felel a MOHU által támasztott elvárások-
nak”. Ám egy esztendő elteltével kiderült, 
hogy van – de még nem biztos, hogy al-
kalmas is erre.

Kettéosztva
Idén februárban Pintér Lajos ismét meg-
kereste polgármestertársát, arról érdek-
lődött, hogy van-e bármilyen fejlemény 
az ügyben, amire Cserháti Ferenc azt írta 
számára, hogy továbbra is tárgyalnak a 
MOHU-val, és egy másik területet válasz-
tottak ki, olyat, amely a környező lakók és 
a szomszédos településen élők számára 
sem lesz zavaró.
 Ennek megfelelően május 14-én tárgyal-
ta meg a veresegyházi képviselő-testület 
azt az előterjesztést, amelyben Cserháti 
Ferenc javasolta, hogy a Csarnok utca 10. 
alatti 8193 négyzetméteres területet osz-
szák ketté, így az egyik felét – amelyet a 
Rönk utca felől lehet megközelíteni – a he-
lyi településüzemeltetési cég venné birtok-

ba saját feladatai ellátására, a másik felén 
pedig a MOHU alakíthatná ki a hulladék-
udvart. A telekmegosztást a képviselő-tes-
tület egyhangúlag elfogadta.
 – A képviselő-testület a telekmegosz-
tásról döntött, azonban a konkrét haszno-
sításáról még nem. A Csarnok utcai rész 
hasznosításáról egyeztetéseket folytatunk, 
és felmerült a hulladékudvar mint lehető-
ség. Szakértők és a hatóságok közreműkö-
dését fogjuk kérni, hogy egyáltalán alkal-
mas-e a terület erre a funkcióra – mondta 
Veresegyház hivatalos Facebook-oldalára 
feltöltött rövid kommentárjá-
ban Cserháti Ferenc.
 Csak a tények miatt: az erede-
ti és az új helyszín kb. 300 mé-
terre van egymástól, így utób-
bi még mindig a fenyvesligetiek 
tőszomszédságában lenne.

Káros vagy nem?
A veresegyházi testületi ülés 
előtt a szadai településvezető 
újfent levelet küldött kollégá-
jának, részletes tájékoztatást 
kért arról, hogy milyen indo-
kok alapján választották ki az 
új helyszínt, és milyen környezeti hatások-
kal számoltak. A polgármesteri előterjesz-
tésben nem szerepelt semmilyen egyéb 
információ az okokról, a hatásokról. Pin-
tér Lajosnak megküldött válaszlevelében 
Cserháti Ferenc nem is tért ki ezekre, vi-
szont megismételte a telekmegosztás té-
nyét és azt, hogy a környezetvédelmi ha-
tóság (azaz a vármegyei kormányhivatal 

– a szerk.) véleményét kérik a hulladékos 
célú hasznosításról. 
 Ugyanakkor Nagymajtényi Gábor szadai 
lakos egy saját hatástanulmányt állított ösz-
sze, amelyet a Szada minden nevű Facebook-

csoportban nyilvánosságra is hozott. Ennek 
alapján a Csarnok utcai helyszínen komoly 
zaj- és szagterhelés, vegyi anyagok gőzé-
nek ki- és lecsapódása, illetve a vegysze-
rek szennyvízbe kerülése valószínűsíthe-
tő a rendelkezésre álló nyilvános adatok és 
földrajzi adottságok alapján. Ahogy fogal-
mazott, „a beruházás összhatása – az el-
látott közszolgáltatás kiemelt társadalmi 
hasznossága ellenére – közepesen negatív, 
és a létesítmény hosszú távon jelentős la-
kossági ellenállást fog eredményezni”.
 A veresegyházi székhelyű, de Szadán is 
aktív környezetvédelmi tevékenységet foly-
tató – a szadai önkormányzat kezdeménye-
zésére 2024-ben Pest vármegye környezet-
védelméért díjjal kitüntetett – Tavirózsa 
Környezet- és Természetvédő Egyesület a 
veresegyházi önkormányzat szándékát és 
döntését átgondolatlannak tartja.
 „A hulladékudvar elhelyezése során fi -
gyelembe kell venni számos tényezőt, hogy 
a létesítmény a lehető legkisebb káros ha-

tással legyen a la-
kosság életminősé-
gére. Értékelni kell, 
hogy milyen hatá-
sokat gyakorolhat 
a környezetére (pél-
dául szagok, zaj vagy 
forgalom tekinteté-
ben). Ehhez szük-
séges ismerni azt, 
hogy milyen hulla-
dékokat terveznek 
gyűjteni, és milyen 
technológiákat al-
kalmaznak a táro-
lás és szállítás során. 

Sajnálatos tény, hogy ezekről a veresegyházi 
városvezetés nem rendelkezik elegendő in-
formációval. Alapvető, hogy ezen informá-
ciók értékelése szükséges a megfelelő terü-
let kiválasztásához, megelőz minden más 
kérdést, így a telekalakítást is. Pótcselek-
vésként értékeljük, hogy a városvezetés a 
Csarnok utcai telek hatósági véleményezését 
kezdeményezte. A tevékenység folytatásához 
szükséges hatósági engedélyek beszerzése a 
MOHU Zrt. felelőssége és kockázata. Meg-
győződésünk, hogy a MOHU Zrt. megfele-
lő szakmai ismeretek birtokában vizsgálja 
a lehetséges területeket, így nyilvánvalóan 

 A Tavirózsa egye-
sület a veres-

 egyházi önkor-
mányzat szándékát 
és döntését átgon-
dolatlannak tartja.
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a számára megfelelő területre nagy valószí-
nűséggel a szükséges (hatósági) engedélye-
ket is képes lesz beszerezni. A városvezetés-
nek nem a MOHU Zrt. érdekeit kell a telek 
kiválasztásakor fi gyelembe vennie, hanem 
a lakosság érdekeit. Ehhez a már említett, 
lakosságot érintő információk beszerzése 
és értékelése a lényeges, amelybe a lakos-
ságot és civil szakértőket szükséges bevon-
ni. A megfelelő és előzetes tájékoztatás nél-
külözhetetlen eleme a folyamatnak. Más, 
megfelelően működő hulladékudvarok te-
vékenységéből és elhelyezéséből úgy látjuk, 
hogy városunkban a GE körüli ipari terü-
let lehetne alkalmas erre a tevékenységre. 
A városvezetés tájékoztatása szerint ebben 
az ipari övezetben az elégtelen közműszol-
gáltatás az akadálya a hulladékudvar létre-
hozásának. Ipari övezetté nyilvánítás nem 
az »ipari övezet« megnevezés révén kelet-
kezik. Ennek szükséges és elengedhetetlen 
feltétele a megfelelő infrastruktúra, közmű-
vek kiépítése. Ezt a mulasztást haladékta-
lanul pótolni kell annak érdekében, hogy a 
hulladékudvar a lehető legjobb helyen épül-
jön meg. A hulladékudvar optimális és jog-
szabályoknak megfelelő elhelyezése »nem-
csak« a környezetvédelmi célokat szolgálja, 
hanem biztosítja a környék lakóinak nyugal-
mát és biztonságát is” – ismertette állásfog-
lalását az egyesület saját Facebook-oldalán.

Tájékozódás
Szerkesztőségünk megkereste a MOHU-t 
is a következő kérdésekkel: A Csarnok ut-
cai helyszínnel kapcsolatban hol tartanak 

a tárgyalások Veresegyházzal? Milyen fel-
tételeknek kell megfelelnie a helyszínnek, 
hogy ott hulladékudvar legyen? Volt-e 
bármilyen környezeti hatástanulmány 
arról, hogy annak alapján ott probléma 
nélkül létesíthető hulladékudvar? Le-
het-e tudni részleteket e tanulmányról 
(ha van)? Miért pont Veresegyház al-
kalmas hulladékudvar-helyszínnek, mi-
ért ragaszkodik a MOHU a településhez? 
Szadai lakossági részről ellenzik ezt a be-
ruházást: „ellenszélben” is megvalósít-
ja a MOHU ezt, vagy eláll tőle? Sajnos a 
kérdésekere – többhetes várakozás után 

– lapzártáig semmilyen felelet nem érke-
zett a társaság sajtóosztályától. 
 Ám más úton (részben) mégis kap-
tunk MOHU-s reakciókat a felvetéseinkre. 
A veresegyházi önkormányzat megkeres-
te a MOHU beruházásokért és fejlesztése-
kért felelős szakembereit, hogy tartsanak 
részletes bemutatót a hulladékudvarok-
ról, és a Pintér Lajossal és Juhász Sándor 
Bert szadai alpolgármesterrel kiegészült 
küldöttség június elején meglátogatta a 
cég által elsőként épített és közel egy éve 
már üzemeltetett esztergomi hulladék-
udvart. Juhász Sándor Bert lapunknak 
vázlatosan összefoglalta a MOHU illeté-
kesei által elmondottakat: 
   •    A MOHU a következő 10 évben az 5000 

főt meghaladó népességű magyaror-
szági településeken mobil vagy fi x hul-
ladékudvart, a 10 ezer főnél nagyobb 
lélekszámú településeken és a 25 ezer 
főnél népesebb gyűjtőkörzetekben pe-
dig fi x hulladékudvart létesít. Így épül 

ilyen Fóton, Gödöllőn és Veresegyhá-
zon is. Az uniós hulladékhasznosítási 
célok elérése miatt van erre szükség.

   •    Az esztergomi udvar egy korábbi kato-
nai területen, azt megtisztítva létesült. 
(A Suzuki-gyár mellett, kb. 1 km-re a 
lakóterülettől.) A tervezést, az enge-
délyeztetést a hatályos jogszabályok 
alapján, az illetékes hatóságok bevo-
násával végezték. Utóbbiak a nyitást 
követően nem írtak elő rendszeres 
monitoringozást. 

   •    Jellemzően a hétközi napokon kisebb, 
a szombati napokon viszont nagyobb 
a forgalom, így vizsgálják az esetleges 
vasárnapi nyitvatartást is. Az üzem kö-
zel 40-féle hulladékot fogad be. Min-
den hulladékfajtát a beérkezésnél mér-
legelnek, a kb. átlagosan tíz percet ott 
töltő autósokat személyzet kíséri a kü-
lön álló gyűjtőkonténerekhez. 

   •    A veszélyes hulladéknak számító olajo-
kat, festékeket tároló zárható konténe-
rek kármentő tálcával ellátva épültek. 
A legnagyobb zajhatást egy papírhul-
ladék-préselő gép adja.

   •    Naponta három gyűjtőkonténer elszál-
lítása történik, azok telítődésétől füg-
gően. (A telítődést mérik.)

   •    Az udvar bazaltbeton burkolatán olaj- 
és egyéb folyadékfolt nincs a közel 
egyéves üzemelést követően. Csapa-
dékcsatorna-rendszerrel közvetlen 
kapcsolat nincs. A területen belül egy 
esetleges veszélyhelyzetre ún. övárkot 
építettek ki.

   •    A teljes üzem energiaigénye 3 x 63 
amper, ami csekély, így nem igényel 
közvetlen hálózati fejlesztést. Min-
den automatizált, kamerázott, LED-
es közvilágítással kiépített, napelemek 
biztosítják a szükséges energiát a tel-
jes működéséhez.

Összegezve: ugyanott tart a kvázi ugyan-
azon a helyszínen létesíteni tervezett ve-
resegyházi hulladékudvar ügye, mint 
egy évvel ezelőtt – azaz sehol –, a lako-
soknak ugyanúgy nem tetszik, ahogy a 
környezetvédőknek sem, viszont, ha az 
esztergomi (minta)üzem mintájára épül-
ne meg a veresi is, akkor az biztonsá-
gos lehet. Továbbá: a kis energiaigényű, 
fentartható működés miatt nincs külö-
nösebb fejlesztési igénye, így fejleszté-
si költsége sem egy önkormányzatnak 
egy átadandó ipari területen, azaz pél-
dául nem kell az energiaszolgáltatóval 
külön (költséges) trafóállomást létesít-
tetni.  Vagyis: hulladékudvarnak bármi-
lyen 4000 négyzetméteres ipari terület 
alkalmas lehet. Raff ai Ferenc

A vegyi anyagok nem folytak ki a konténerből
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Hogyan közlekednek a szadaiak? – ezzel a 
címmel zajlott a helyi lakosok tömegközlekedési
 szokásaival kapcsolatos felmérés. A válaszadók 

szerint lenne még mit javítani a buszközlekedésen. 

A buszok járatsűrűségét 
lenne jó növelni

A hogy arról márciusi számunkban 
beszámoltunk, Szada Nagyközség 
Önkormányzata egy online felmé-

rés keretében kívánta megismerni a lakosok 
helyközi (a településhatáron túlmenő) közle-
kedési szokásait. A május elsején zárult kitöl-
tési időszak alatt 282-en éltek a válaszadás 
lehetőségével, nekik ezúton is szeretné meg-
köszönni az önkormányzat a közreműködést.
 Akik igénybe veszik a szadai Volánbusz-
járatokat (a kitöltők több mint 63 százaléka), 
azok többsége csak hétköznap utazik busz-
szal, ami rámutat arra, hogy a hétvégi me-
netrendi kínálat különösen felülvizsgálat-
ra szorul. A Székely Bertalan úton hétvégén 
egyáltalán nem közlekedik autóbusz, így a 
Szada délnyugati részén élők közösségi köz-
lekedési kapcsolat nélkül maradnak ebben 
az időszakban.
 Annak alapján, hogy milyen gyakoriság-
gal veszik igénybe a nagyközségen áthaladó 
buszokat, a lakosokat három csoportba le-
hetett besorolni. A rendszeres 
utasok 62 százalékának mun-
kába vagy iskolába járás miatt 
Budapest az úti célja, a fővárost 
Gödöllő, Veresegyház, Vác és Fót 
követi. 
 Az utasok véleményezhették 
is a jelenlegi szolgáltatással kap-

csolatos elégedettségüket – ezt az itt látható 
ábra szemlélteti. Ebből megállapítható, hogy 
hétköznap leginkább a járatsűrűséggel elé-
gedetlenek, legkevésbé pedig a menetrend-
szerűséggel. Az üzemidővel (az első és utolsó 
járat indulási időpontjával) és az átszállási 
kapcsolatokkal kb. hasonló mértékben elé-
gedetlenek az utasok.
 A járatsűrűséggel külön kérdés is foglalko-
zott. A válaszadók 64 százaléka jelezte, hogy 
számára a sűrű, csúcsidőben 15–30, azon 
kívül 30–60 perces (elsősorban budapesti) 
szolgáltatás a fontos, még ha az átszállással 
is jár. Ennek megoldását az önkormányzat 
kiemelt prioritással kezeli a javaslatok meg-
fogalmazásánál.
 A rendszeresen busszal utazók közül 32-
en jelezték, hogy támogatják az esetleges új 
megállóhely létesítését a Fenyvesligeti út–
Székely Bertalan út kereszteződésénél. En-
nek műszaki megvalósíthatósága még vizs-
gálat alatt van.

 Akik csak havonta egyszer-kétszer buszoz-
nak, azoknak a válaszai közül is kiemelendő, 
hogy amikor nem szadai járattal utaznak, 73 
százalékban igénybe vesznek közösségi köz-
lekedési eszközt úti céljuk eléréséhez. Több 
mint 65 százalékuk vonatra száll át Veres-
egyházon vagy Gödöllőn, ahová főként au-
tóval jutnak el. Ez, valamint az erre vonat-
kozó egyéni válaszok is jól mutatják, hogy a 
vasúti csatlakozások javítása szükségszerű 
mindkét szomszédos településen.
 Az egyéni vélemények közül kiemelendő 
továbbá a P+R parkoló létesítésére vonatko-
zó javaslat, illetve a mikromobilitási pontok-
ra vonatkozó igény, amelyek elősegíthetnék 
a megállóktól távolabb élő lakosok közössé-
gi közlekedésbe történő bekapcsolását.
 A harmadik csoportot a szadai Volánbusz-
járatokat nem vagy csak alkalmanként hasz-
nálók alkották. Az ő utazási szokásaik megis-
merése is kiemelten fontos volt, mivel idővel 
potenciális új utasok lehetnek. Számukra 
különböző szempontok álltak rendelkezés-
re arra vonatkozóan, hogy mikor használ-
nának rendszeresebben szadai buszt utazá-
sukhoz. A jobb járatsűrűség mellett sokan 
jelölték meg, hogy igénybe vennék a szolgál-
tatást, ha lenne a közelükben buszmegálló, 
ami azt mutatja, hogy a település megálló-
helyi lefedettsége nem teljes körű. Emel-
lett további szempontokat, vagyis a bővebb 
üzemidőt, a jobb kiszámíthatóságot és át-
szállási kapcsolatokat is fontosnak találták 
a válaszadók.
 Egyéni észrevételek közül a nagyközség 
járdáira is érkezett több visszajelzés, vala-
mint a jelenleg ellátatlan területeken élők 
hiányolták a közösségi közlekedés elérhe-
tőségét.
 Mi következik ezután? A sokrétű válaszo-
kat értékelve az önkormányzat összeállít egy 
javaslatcsomagot, melyet helyben kíván pre-
zentálni a MÁV Személyszállítási Zrt.-nek (a 
buszközlekedés állami illetékese) és a Köz-
lekedéstudományi Intézet szakmai képvi-
seletének. A javaslatok megvalósíthatósá-

gáról végső soron ők döntenek, 
de bízunk benne, hogy kedvező-
en bírálják el az igényeket, és az 
év későbbi időszakában sor ke-
rülhet még társadalmi egyezte-
tésre is az esetleges menetrendi 
módosítások bevezetése előtt. 

Seesink Dániel
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 2025. április 1-től lépett hatályba az e-pénztárgépekről 
szóló rendelet, idén július 1-től pedig már üzembe is 

helyezhetők a NAV által engedélyezett e-pénztár-
gépek. A kisvállalkozásoknak érdemes megfontolniuk

 az átállást a papíralapú nyugtatömbről erre.

Az e-pénztárgépeké a jövő

E-pénztárgépet, hasonlóan az on-
line számlázóprogramokhoz, bár-
ki fejleszthet, aki megfelel a köve-

telménynek, és benyújtja a forgalmazási 
engedélyre vonatkozó kérelmet a Nem-
zeti Adó- és Vámhivatalhoz (NAV). Az 
adóhatóság a jogszabályoknak megfele-
lő működés mellett szigorúan ellenőrzi 
az e-nyugta kiállításának és nyugtatár-
ba küldésének folyamatát, illetve azt is, 
hogy semmiképp ne lehessen kijátsza-
ni vele az adóügyi előírásokat. Ha a 
feltételek teljesülnek, a NAV kiadja 
az engedélyt a forgalmazásra.
 A hivatal emellett – segítve a kisvál-
lalkozókat – egy ingyenes, bárki által 
könnyen és egyszerűen használ-
ható e-pénztárgépet is biztosít. 
Ehhez a gyakorlatban mindösz-
sze egy okostelefonra van szük-
ség, amelyre a vállalkozó letölti az 
ingyenes e-pénztárgép-alkalmazást, 
valamint egy egyszerű nyugtanyom-

tatóra arra az esetre, ha valaki mégis 
papíron kérné a nyugtát. A kisvállal-
kozásoknak azért is érdemes megfon-
tolni az átállást a nyugtatömbről, mert 
az e-pénztárgép a papírmentes nyugta-
adás mellett kevesebb adminisztrációt, 
egyszerűbb használatot és költségcsök-
kentést hoz az eladóknak és a vásárlók-
nak egyaránt.
 

 Az online pénztárgépekkel szemben 
az e-pénztárgépeknél nincs például éves 
kötelező szerviz, a vállalkozások ezzel 
évente átlagosan 25 ezer forintot spórol-
hatnak meg. Nem beszélve arról a nyug-
tánkénti 10 forintról, ami a papíralapút 
felváltó elektronikus nyugtákkal megta-
karítható. Az e-pénztárgépet használó 
vállalkozásoknak további könnyebbség, 
hogy mentesülnek a bizonylatmegőrzési 
kötelezettség alól, hiszen a rendszer ré-
sze a nyugtatár, amely tíz évig tárolja a 
beérkezett adatokat. Az e-pénztárgé-
peknek két típusa van: a felhő-, illetve a 
hardveralapú. A hardveralapúaknál egy 
adóügyi egység biztosítja a folyamatos 
adatkapcsolatot a NAV-val, a felhőala-
pú pedig gyakorlatilag egy okostelefonra 
letölthető alkalmazás.
 A jelenleg online pénztárgép haszná-
latára kötelezettek – például kiskereske-
delmi üzletek, éttermek, szálláshelyek, 
taxisok, plasztikai sebészek, gyógy-

szertárak, masszőrök, konditermek, 
összességében több mint 200 ezer 

vállalkozó, vállalkozás – továbbra 
is üzemeltethetnek online pénz-

tárgépet, vagy választhatják a 
hardveralapú e-pénztárgépet. 

Az online pénztárgépek– bizto-
sítva a zökkenőmentes átállást – egé-

szen 2028. július 1-ig használhatók. 
Nemzeti Adó- és Vámhivatal

ROSSZ AZ ÁRRÉSSTOP
A kormány döntése szerint a ta-
vasszal bevezetett árrésstop ha-
tályát a május végi időpontról au-
gusztus 31-re tolták ki. Az Országos 

Kereskedelmi Szövetség (OKSZ) je-
lezte: sajnálattal vette tudomá-
sul, hogy a kormány bárminemű 
szakmai egyeztetés nélkül meg-

hosszabbítot-
ta a hatósági 
árak rendsze-
rét, amivel sző-
nyeg alá söpri a 
magyar gazda-
ságban megle-
vő feszültsége-
ket, és fi gyelmen 
kívül hagyja a 
magyar gazda-
ság és a vásárlók 
hosszú távú ér-
dekeit. Az OKSZ 
szerint Magyar-

országon már most veszélybe ke-
rült az ellátásbiztonság azon a 400 
településen, ahol semmiféle élel-
miszerbolt nem működik. Ezeknek 
a településeknek a száma nőni fog, 
mivel az élelmiszer-kiskereskede-
lem 48 százalékát adó kisebb láncok 
és önálló boltok üzemeltetőinek 18 
százaléka tervezi az árrésstop mi-
att egy vagy több egység bezárását. 
Emellett az árréstop életben tar-
tásával a kiskereskedelem elveszíti 
az eszközeit arra, hogy hatékonyan 
közvetítsen a beszállítók és a fo-
gyasztók között, miközben elnye-
li, tompítja az árak kilengéseit azért, 
hogy mindig a legkedvezőbb elér-
hető árakkal csábítsa az üzletekbe a 
vevőket. RF

g
n ellenőrzi 
nyugtatár-
etve azt is, 
kijátsza-
 Ha a 

kiadja 
a.
a kisvál-
árki által 
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gy g
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Fotó: penztargepem.hu Az új eszközök egysze-
rűsítik a folyamatokat

Az árszabályozással nem érintett termékek ára emelkedett
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Három különleges fi lmet is 
érdemes megnézni idén 

nyáron a mozikban. Ezek 
közül az egyiket részben

 Budapesten, magyar 
stábbal forgatták. 

HELYI KULTÚRA

Személyek, sorsok, életek

PÁSZTOROK 
(Bergers/Shepherds)
Magyarországi bemutató: 
2025. június 12.
A huszonéves Mathyas hátrahagyja ké-
nyelmes montreali életét, hogy javarészt 
számítógép előtt töltött munkáját ter-
mészetközelire cserélje. Dél-Franciaor-
szágba utazik, és a lenyűgöző táj ölelésé-
ben pásztorként kezd új életet. A festői 
provence-i környezet azonban tartogat 
kihívásokat: nemcsak a helyiekkel kell 
elfogadtatnia magát, de a változó időjá-
rási körülmények, a nehéz terepviszo-
nyok és a farkasok rendszeres 
támadásai is árnyalják a ter-
mészetről alkotott romanti-
kus elképzeléseit. Hamarosan 
csatlakozik hozzá Élise, aki-
nek imponál a fi ú eltökéltsége. 
Mathyas vándorútja a nyájjal 
ettől kezdve nem csupán év-
szakokon átívelő fi zikai pró-
batétel, de egy szerelem kez-
dete is.

 A valós élettörténeten alapuló Pászto-
rok a Torontói Nemzetközi Filmfesztivá-
lon a legjobb kanadai fi lm díját nyerte.

OXANA (Oxana)
Magyarországi bemutató: 
2025. július 3.
Okszana Sacsko, a frissen érettségizett uk-
rán festőnő egyre nagyobb dühvel szem-
léli hazájában és Oroszországban a nők 
szexuá lis kizsákmányolását, a diktatúra 
virágzását és a vallási vezetők elnyomó 
hatalmát. Okszana a művészet eszközével 
próbál harcolni a fennálló rendszer ellen, 
és vezetésével megalakul a radikális femi-
nista csoport, a FEMEN. Tagjai provoka-
tív módon, a testüket fegyverként használ-
va demonstrálnak. Életük veszélybe kerül, 
amikor látványos sikereikre a politikai ve-
zetők is felfi gyelnek.
 Az Oxana nem csupán egy aktivista port-
réja. Egy elszánt, fi atal nő története, aki 
próbálja újradefi niálni önmagát, és meg-
változtatni az őt körülvevő igazságtalan 
világot. Az érzékeny, de ugyanakkor for-

radalmi hevülettel teli fi lmet részben Bu-
dapesten, magyar stáb közreműködésével 
forgatták.

GAUCHO GAUCHO 
(Gaucho Gaucho)
Magyarországi bemutató: 
2025. július 31.
A Calchaquí-völgyi gaucho közösségben a 
természetet tisztelő cowboyok és cowgirlök 
még mindig úgy vágtatnak lóháton, mint-
ha száz évvel ezelőtt megállt volna az idő. 
Minden generációnak megvan a maga sze-
repe, legyen szó a helyi énekesről, a mar-
hacsordákat terelő fi atalokról vagy a ta-
pasztalt vénekről. Ebben az egyszerre 
szerető, összetartó, mégis nyers környe-
zetben a tinédzserlány Guada elszántan 
küzd, hogy elismerjék a férfi ak uralta ro-
deó világában.
 A Gaucho Gaucho minden kockája mozi-
vászonra termett. A fi lm lenyűgöző képekkel 
mutatja be a városi ember számára már-már 
felfoghatatlan szabadságban élő argentin kö-
zösség mindennapjait. Az összeszokott al-

kotópáros, Michael 
Dweck és Gregory 
Ker shaw rendezése 
a Sun dance Film-
fesztiválon a zsű-
ri különdíját, a Lo-
carnói Nemzetközi 
Filmfesztiválon pe-
dig a közönségdíjat 
érdemelte ki. 

Forrás: Mozinet

EGY ÚJABB KULTURÁLIS TÉR
A május 11-i Székely Bertalan-napon 
tartottuk meg a Székely Bertalan út 
24. szám alatt lévő egykori paraszt-
házból lett új közösségi és alkotóház 
átadóját. Köszöntőt Pintér Lajos pol-
gármester mondott, majd Hankó Ba-
lázs kultuszminiszter üdvözölte a 
látogatókat. Ezt követően a ház felújí-
tását végző Szada Nova NKft. ügyve-
zetője, Boros Gábor emelte 
ki pár szóban azt, hogyan 
is jutottunk el idáig, a vár-
va várt megnyitóig.
 Majd dr. Dulai Sándorné 
mint a Népi Mesterségek 

Pest megyei Egyesületének elnöke 
szólt a szervezetnek a házban helyet 
kapott állandó és időszaki kiállításá-
ról. Az egyesület tagjai által készített 
tárgyak mellett – az időszaki kiállí-
táson – a dr. Szőcs Gyula által felaján-
lott kerámiák díszelegnek. (Előzetes 
bejelentkezés után mindkét kiállítás 
megtekinthető.) 

 Az új közösségi és alkotóház a 
Székely Bertalan Művelődési Ház 
és Könyvtár új szervezeti egysé-
ge. Ezzel tovább bővülnek kulturá-
lis lehetőségeink, hiszen közvetle-
nül a Székely-kert mellett található, 
így nagyobb rendezvényeinken vagy 
akár a nyári táboroknál is pluszlehe-
tőséget kínál. Továbbá a civil szer-

vezetek, egyesületek is 
igénybe vehetik az ingat-
lanban lévő szobákat, he-
lyiségeket.

Pusztai-Krepsz Mónika 
intézményvezető
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Nőként nehezebb érvényesülni
 az argentin pásztorok között

Színvonalas kiállítás várja a látogatókat
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Az elmúlt hónapok rendkívül 
eseménydúsan teltek a Fa-
luház táján. Most nyári szü-
net következik, de szeptem-
bertől újra pezsgés várható.

 Izgalmas fél év www.szadafaluhaz.hu
szadakonyvtar@gmail.com
Bagolyvár Könyvtár Facebook-oldal
+36 28-503-180, +36 70-19-99-571

ELÉRHETŐSÉGEINK:

„Szerelempatak…”

P rogramjaink között szerepeltek 
könyvbemutatók, koncertek, elő-
adások gyerekeknek és felnőttek-

nek, kézműves-foglalkozások, táborozás. 
Kiállítások nyíltak meg. Megemlékeztünk 
hőseinkről. Könyvtári órákat tartottunk is-
kolásoknak és óvodásoknak, családi me-
sedélutánt papírszínházzal, diavetítéssel. 
Június 6-án megrendeztük a már hagyo-
mányosnak számító – jó hangulatban el-
telt – Könyvtári Könyvpikniket a Falu-
ház előtti téren, könyvekkel, limonádéval.
 Az idén a Faluház mint intézmény részé-
vé vált Szadai Tájház megint megtelt élettel, 
hiszen megtartottuk a húsvéti készülődést 
és csatlakoztunk a Tájházak napja program-
sorozathoz. Fogadtunk látogatócsoportokat 
is, akik nemcsak a Tájházat, hanem a többi 
nevezetességünket is megtekintették.
 Most elérkezett a nyári szünet, így egy ki-
csit mi is megpihenünk, de a nyári nyitva-
tartásunk alatt is várunk mindenkit szere-

Egy falu. Egy szerelem. Egy háború. Egy 
csoda – a Szadai Czibere Hagyományőrző 
Egyesület 15 éves jubileumi gálaműsorán 
nem csupán táncot és népzenét láthat-hall-
hat a közönség, hanem egy olyan történe-
tet, amely ismerős lesz mindannyiunknak. 
Egy történetet az emberről, a hitről, az ösz-
szetartozásról és a szeretetről, amely „túl-
él” időt, távolságot, háborút, sőt még a ha-
lál árnyékát is.
 A darab főszereplője Rozi néni, aki uno-
káit maga mellé ültetve idézi fel fi atalságát, 
a játékos gyermekkort a szadai réteken, a 
fonóbéli incselkedéseket, az első táncot a 
szüreti bálon. És azt a fi út, Gyurit, akinek 
egyetlen kacsintása elég volt ahhoz, hogy 
örökre nyomot hagyjon a szívében. De az 
idill nem tart örökké. Jön a háború, jön 
a behívó. Gyuri elmegy, és csak ritkán ír. 
A levelek egyre rövidebbek, egyre szótla-
nabbak. Egy nap aztán már egy sem jön. 

tettel. (Ezalatt a kölcsönözhető új könyveket 
megtekinthetik a Faluház ablakában be-
rendezett kirakatban. Az épület előterében 
lévő Könyvmoly börze szabadpolcainkról 
továbbra is válogathatnak a kihelyezett, 
ingyen elvihető művekből!) Szeptember 
1-től pedig újult erővel várjuk kedves lá-
togatóinkat programjainkra, amelyeket a 
Facebook-oldalainkon, illetve weboldalun-
kon (www.szadafaluhaz.hu) ismertetünk.

Kőrös András: A szerelmes 
lelkész (KNW Kiadó – 2025)
Nagy örömömre egy Szadán élő író 
nagyon szép könyvét ajánlom fi gyel-
mükbe hitről, barátságról, veszteség-
ről, szerelemről. Szerencsésebb olva-
sóink már találkozhattak a művel és 
írójával a május 24-i faluházi könyv-
bemutatón. A háromkötetes regény 
helyszíne Szada. A helytörténeti és 
életrajzi ihletésű sorozat valódi hely-
színeken játszódik, alapja a szerző ku-
tatásai során felbukkant valós szemé-
lyek igaz története. Az első kötet már 
kölcsönözhető a könyvtárban!

Haraszti Nóra könyvtáros

KÖNYVAJÁNLÓ

Csak a csend marad. A falu temet. A ha-
rang hetente kondul. A szadaiak arcán már 
nem a remény, hanem a beletörődés lát-
szik. Rozi – miután két hónapja nem ka-
pott hírt szerelméről – a patakhoz indul. 
Egyedül. Csendben. És épp akkor, ami-
kor már minden szó és ima elfogyott, va-
laki megszorítja a kezét.
 A darabban helyet kapnak táncos gyer-
meki jelenetek, katonai hagyományőr-
zők, néptáncos koreográfi ák, katonain-
dulók, és szívszorító levelek a frontról. 
A zene felemelő, a hangulat hol mosoly-
ra fakaszt, hol könnyeket csal – a törté-
net pedig egyszerre személyes és nem-
zedéki.
 „Szerelempatak…” – nemcsak egy elő-
adás címe. Hanem üzenet, hogy a múlt em-
lékei akkor válnak igazán értékessé, ha to-
vábbadjuk őket. Ha megéljük, átadjuk, és 
nem felejtjük el, hogy kik voltunk. Hon-

Nyári nyitva- és zárvatartás
FALUHÁZ
Július 7. és július 22. között zárva!

KÖNYVTÁR
Vakációvár tábor hete:
 •  június 23.: 9 és 16 óra között nyitva
 •  június 24.: 8 és 12 óra között nyitva
 •  június 25.: zárva
 •  június 26.: 13 és 16 óra között nyitva
 •  június 27.: zárva

További időszakok:
 •   június 30. és július 4. között leltár mi-

att zárva
 •  július 7. és július 22. között zárva
 •   július 23. és augusztus 29. között 9-től 

14 óráig nyitva

TÁJHÁZ
 •  június 25.: zárva
 •  július 2.: 10 és 18 óra között nyitva
 •  július 9.: 10 és 18 óra között nyitva
 •  július 14. és augusztus 8. között zárva
 •  augusztus 13.: 10 és 18 óra között nyitva
 •  augusztus 20.: zárva
 •  augusztus 27.: 10 és 18 óra között nyitva

Pusztai-Krepsz Mónika intézményvezető

A júniusi 21-i előadás nyilvános, sze-
retettel várunk mindenkit, aki sze-
reti a néptáncot, a mély emberi tör-
téneteket és a közösségi élményt. A 
hősök napja alkalmával rendszere-
sen megemlékezünk azokról a helyi 
lakosokról, akik életüket vesztették 
a háborúkban. A Szadai Czibere Ha-
gyományőrző Egyesület gálaműso-
rában bemutatott történet, bár fi k-
ció, mélyen gyökerezik a közösség 
kollektív emlékezetében és a hábo-
rús idők általános emberi tapaszta-
lataiban. A levelek és a történetben 
szereplő események hitelesen tük-
rözik azt az érzelmi világot, amelyet 
sokan átéltek ezekben az időkben.

HITELES ÉRZELMI VILÁG

nan jöttünk. És kinek a kezét szorítottuk 
meg először és utoljára.

Szadai Czibere Hagyományőrző Egyesület
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Közös terepszemle

OKTATÁS-NEVELÉS

A Székely Bertalan Általános Iskolában tájékozódott Hankó
 Balázs miniszter az intézmény jelenlegi állapotáról és az új 
iskola hiányából adódó további átmeneti megoldásokról.

Még két tanterem?

Iskolánk névadója, Székely Bertalan em-
lékére az idei tanévben is megrendeztük 
az immáron hagyománnyá vált Székely-
akadályversenyt. Intézményünk diák-
jai és pedagógusai hetekkel előtte bővít-
hették, gyarapíthatták a festőművészről 
szóló ismereteiket, majd ezen tudásuk-

A Föld napjához kapcsolódó pokrócos, játé-
kos vetélkedő keretében a gyermekek csa-
patokra bontva tanulhattak a környezet-
tudatosságról és természet védelméről. A 
programon nemcsak a jelenleg ott tanuló 
fi atalok és tanáraik vehettek részt, az isko-

A nevelőtestület mindig is nagy hangsúlyt 
fektetett tanulói tehetséggondozására, a 
különleges képességek kibontakoztatásá-
ra, bemutatására. A Székely Mozaik Gála 
évről évre lehetőséget ad iskolánk diákjai 
számára a tanév legkiemelkedőbb előadá-
sainak bemutatására.
 A májusi gálán a 2. b osztály Naprafor-
gó tánccsoportja a Székely Bertalan-nap 
alkalmával bemutatott tavaszi gyermek-
játékok motívumfűzését, népdalait, tán-

H ankó Balázs kultúráért és inno-
vációért felelős miniszter júni-
us 10-én meglátogatta a végzős 

szadai diákokat, hogy a minisztérium 
gondozásában megjelent daloskönyv-
vel ajándékozza meg őket.
 Az iskolánál Pintér Lajos polgármes-
ter köszöntötte a vendéget, és látogatá-
sát kihasználva megmutatta neki azt a 
konténert, ahol a diákok tanulnak, és 
Szathmáryné Szabó Zsuzsa igazgató 
asszonnyal együtt újra felhívták a fi gyel-
mét arra, mekkora szüksége van Sza-
dának az új általános iskola épületére 

– amelynek kész és jóváhagyott tervek-

kel rendelkező kivitelezési munkálatait 
a kormány leállította, egyúttal az erre 
korábban biztosított külön pénzforrást 
visszavonta –, ennek megépüléséig pe-
dig a helyhiányt áthidaló megoldások-
ra. (Az iskolaépítés ügye az Építési és 
Közlekedési Minisztériumhoz tartozik, 
de a kormánypárt itteni választóke-
rületi elnökeként Hankó Balázs köz-
benjárhat az előrelépés érdekében – a 
szerk.)
 Az egyik ilyen lehet a Szadai Szociális 
Alapszolgáltatási Központ tetőterében két 
tanterem kialakítása. Ezt a helyszínt a 
település vezetője, Hankó Balázs, vala-

mint – a miniszter kérésére – Tóth Edit, 
a Dunakeszi Tankerületi Központ szak-
mai vezetője is megtekintette. Utóbbi biz-
tosította Pintér Lajost arról, hogy tud-
ják, mennyire sürgős a helyzet Szadán, 
és próbálnak mindent megtenni annak 
érdekében, hogy legalább az új tanter-
mek kialakítására megtalálják a forrá-
sokat. DE

ról a május 13-i projektnapon egy többál-
lomásos akadályversenyen, emléktúrán 
adhattak számot. Az állomásokon érde-
kes feladatokkal, rejtvényekkel, feladvá-
nyokkal várták őket a kollégák, a gyere-
kek ügyesen teljesítettek. 

Tari Anikó pedagógus

cait adta elő a pedagógusok és tanulók 
előtt. A 2. c osztályosok színekbe „öltöz-
tetett” versekkel szórakoztatták diáktár-
saikat. Az iskola felső tagozatos tanulói 
hangszeres tudásukkal lepték meg a kö-
zönséget.
 A Székely Mozaik Gálán került sor a Szé-
kely Bertalan területi rajzpályázat ered-
ményhirdetésére és kiállítására. Darvasi 
László festőművész adta át a díjakat a kis 
művészeknek. Szabó Kriszta pedagógus

A Szadai Székely Bertalan Álta-
lános Iskola országos versenyt 
hirdetett Fekete István író szüle-
tésének 125. évfordulójának al-
kalmából. A „Bogáncs, a pumi” 
nevű megmérettetésre 3. és 4. 
évfolyamos gyerekek négyfős 
csapatokban jelentkezhettek. A 
versenyzőknek a Bogáncs című 
regénnyel kellett megismerked-
ni és a művel kapcsolatos kérdé-
sekre válaszolni. A felhívásra 44 
csapat jelentkezett, az első, on-
line forduló után pedig tíz csa-
pat vett részt a május 23-án a 
szadai Faluházban megrende-
zett döntőn. Erre a szervezők 
különleges, érdekes feladatok-
kal készültek.
 A verseny szünetében a gye-
rekek a pumi kutyafajtát ismer-
hették meg, és egy különleges ku-
tyás ügyességi bemutatón is részt 
vettek. Délután ünnepélyes ered-
ményhirdetéssel zárult a program, 
ahol a szakmai zsűri három kate-
góriában (képzőművészeti, iro-
dalmi és csapatverseny) hirdetett 
eredményt. 

Dr. Hercegné Baros Anikó 
és Tari Anikó tanítók, szervezők

FEKETE ISTVÁNRA 
EMLÉKEZVE

Székely Mozaik Gála

Pokrócos vetélkedő 

Székely-akadályverseny

la néhány öregdiákja is visszatért segíteni. 
Minden csapat fantasztikusan teljesített, 
és izgatottan jártak állomásról állomásra. 
A győztes csapatok fagylaltkuponokat és 
okleveleket kaptak. Hatalmas gratuláció 
jár a helyezetteknek és minden más részt 
vevő csapatnak is. 

Balla Regina, Varga Gvendolin segítő öregdiákok
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Az iskolában …

… és az óvodában mondott köszönetet a polgármester

OKTATÁS-NEVELÉS

A május az egyik legpörgősebb hónap a Székely Bertalan 
Óvoda-Bölcsőde nevelési éve során; rengeteg programmal,

 lehetőséggel, játékkal, óvodából való kimozdulással.

Anyák napjától a gyereknapig

Június első vasárnapja a pedagógusnap, eb-
ből az alkalomból köszöntött személyesen 
Pintér Lajos polgármester az önkormány-
zat nevében mindenkit, aki a köznevelé-
si intézmények munkatársaként valami-
lyen módon részt vállal a Szadán élő vagy 
tanuló gyermekek oktatásában, képzésé-
ben, gondozásában. 
 „Én is számtalan útravalót és kitörölhe-
tetlen emléket kaptam azoktól, akik végig-
kísérték óvodás és iskolás éveimet. Apaként 
és polgármesterként pedig újra szembesü-

K iemelt eseményünk volt az anyák 
napja, melyet a különböző korcso-
portok változatosan ünnepeltek 

meg: volt olyan csoport, ahol kétszemélyes, 
meghitt (anya-gyermek) kapcsolatban telt, 
volt, ahol apukák segítségét kérve otthon 
adták át az oviban készített ajándékot. Az is-
métlő nagycsoport labda- és szalaggyakor-
latos előadással köszönte meg az anyukák 
fáradozását, de meglepetésként „méhecs-
kés” táncot is előadott az egyik kiscsoport.
 Óvodánkban szoros az együttműködés 
a helyi idősek otthonával, így nem feled-
keztünk el az ott élő „nagyikról”: megláto-
gattuk őket, és itt is előadtuk anyák napi 
műsorunkat. 

Pedagógusnapi köszöntés

 Az időjárás nem volt kegyes hozzánk 
májusban, emiatt sok kirándulós prog-
ram meghiúsult, eltolódott, de remény-
kedünk a jó idő beálltában. Emellett 
sok egyéb programban is részt vettünk. 
Eljött hozzánk a Mozgó planetárium, 
megismerkedtünk a tengeri élővilág-
gal, vagy éppen a Kisvakond mutat-
ta be a Föld rétegeinek állatait. A ma-
darak, fák napján együtt énekeltünk, 
táncoltunk a Zenekuckó zenekarral. A 
csoportok változatos módon dolgozták 
fel ezt a témát, ültetéssel, sétákkal. A 
Föld napja kapcsán bolygónk megóvá-
sának fontossága, a fenntarthatóságra 
való odafi gyelés került a középpontba.

 A Székely-nap alkalmával piros mus-
kátlit vittünk Székely Bertalan emlékmű-
véhez, valamint az alkalomhoz kapcsoló-
dóan rajzkiállítást szerveztünk (témája a 
Kisfi ú vajas kenyérrel című festmény volt). 
A Faluház ünnepi rendezvényén a Maczika 
csoportba járó óvodásaink is felléptek.
 A már megszokott focis Bozsik-tornán is 
részt vettünk Gödöllőn, főleg a nagycsopor-
tosok képviselték óvodánkat. Ők továbbra is 
részt vesznek az Ovilabor-foglalkozásokon, 
ezeken a fi zikai és kémiai törvényszerűsé-
gekre csodálkozhatnak rá az életkoruknak 
megfelelő szintű kísérletek során. Szülői es-
tet is szerveztünk Majsai László pszicho-
pedagógus közreműködésével a család-óvo-
da átmenet megkönnyítése érdekében.
 Május utolsó vasárnapja pedig a gyer-
mekekről szólt. Ekkor minden ovis és 
bölcsis apróság kívánsága teljesül: pa-
lacsintát sütöttek a pedagógusok, közös 
fagyizásokon voltak, és meglátogatták a 
közeli játszótereket. Kiss Szilvia, Varga Csilla

lök annak a munkának a jelentőségével, 
amelyet ők végeznek. Pedagógusnap al-
kalmából szeretném kifejezni feléjük meg-
becsülésünket. Jó egészséget, eredményes 

pályafutást, a közelgő nyárra pedig jó pi-
henést, sok élményt és tartalmas feltöltő-
dést kívánok minden ünnepeltnek!” – írta 
Pintér Lajos a Facebook-oldalán. RF
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Az  Örömhír  tábor  ideje  alatt  az  
alábbi  vessző-  és  kosárfonási ta-
nulási  lehetőségek  lesznek  a  Szé-
kely-kertben: július 15–17. 16 és 19 
óra között felső tagozatos általános 
iskolásoknak,  középiskolásoknak  és 
felnőtteknek; július 29–30.  16 és 19 
óra között középiskolásoknak és fel-
nőtteknek. A részvétel díjtalan, de 
jelentkezéshez kötött. Jelentkezé-
si határidő: július 11. a psibolya@
gmail.com címen. A szervezők ado-
mányokat elfogadnak a tábor javára.

MÉG LEHET JELENTKEZNI

„A Kirgiz Állami Képzőművészeti 
Múzeumban tartott Múzeumok Éj-
szakája-programon a biskeki ma-
gyar nagykövetség immár harma-
dik alkalommal vett részt. A mostani 
magyar betétprogram azért is von-
zott több érdeklődőt, mert a biskeki 
történeti múzeumban közel fél éven 
át tartott Matyó népművészeti kiál-
lítás sikere már felhívta a fi gyelmet 
Magyarország ezen páratlan érté-
kére.
 A mesterkurzuson az érdeklő-
dőknek több magyar tájegység motí-
vumkincsét, azok hímzéstechnikáját 

mutatta be Dulai Sándorné, s a közön-
ségnek lehetősége nyílt kipróbálni a 
kalocsai, a matyó, a palóc és a nyu-
gat-dunántúli régiók öltéseit. Hímzés 
közben a mester és a nagykövetség 
munkatársai közösen énekeltek nép-
dalokat, megidézve a régi fonók han-
gulatát. A magyar standon hímzése-
ket ábrázoló fényképeket, leírásokat, 
népi kerámiákat és a mester díjnyer-
tes munkáit csodálhatták meg az ér-
deklődők” – így számolt be a biskeki 
magyar nagykövetség Dulai Sándor-
né látogatásáról és a magyar témájú 
programról.

MAGYAR HETEK BISKEKBEN

A meghívást azért kaptam, hogy be-
széljek a magyar népművészetről, 
annak értékeiről, mai megítéléséről. 

Részletesebben a kalocsai, a matyó, a palóc 
és a nyugat-dunántúli hímzésekről mesél-
tem. A programnak része volt a hímzésta-
nítás is. A Kirgiz Állami Képzőművészeti 
Múzeumba tervezett magyarhímzés-mes-
terkurzust megelőzően a magyar nagykö-
vetségen különleges találkozót tartottak. 

Itt a kirgiz kulturális és tudo-
mányos élet képviselői – a Kir-
giz Köztársaság Hagyományos 
Kultúra és Művészetek Tudomá-
nyos Kutatóközpontja, az Álla-
mi Orvosi Egyetem, az Eurázsiai 
Nemzetközi Egyetem vezetői és 
munkatársai, tudósok, kutatók, 
kézművesek és diákok – gyűltek 
össze. Az erre az alkalomra ösz-
szeállított kis kiállítás lehetőséget 
kínált arra, hogy az érdeklődők 
a hímzéseket, előnyomott min-
tákat kézbe fogva, alaposabban, 
közelről tanulmányozhassák a 
magyar motívumokat, öltése-
ket, színhasználatot. Meglepe-

tésemre és természetesen örömömre na-
gyon sokan jöttek el, megtiszteltek őszinte 
érdeklődésükkel, kérdéseikkel, fi gyelmükkel. 
A beszámoló után mindenki kipróbálhatta 
az előre előkészített hímzéseket, megmutat-
tam az úgynevezett előnyomás menetét is.
 A biskeki Múzeumok Éjszakája esemény 
alkalmával a Kirgiz Állami Képzőművésze-
ti Múzeum – amely ebben az évben ünnepli 
fennállásának 90. évfordulóját –, a helyiek 

elmondása szerint, még a szokottnál is több 
látogatót vonzott. A kirgiz hímzést, a szajmát 
művelő és kedvelő közönség élénk kíváncsi-
sággal fordult a magyar kézimunka-bemu-
tató felé. A mesterkurzuson érdeklődők so-
kasága ült az asztal köré, és válogatott a neki 
tetsző kis minták között, hogy kihímezze azo-
kat. A múzeumban kiállítás is volt a már em-
lített témákban, különösen sokan voltak kí-
váncsiak a nyugat-dunántúli, gyapjúfonallal 
készült hímzésekre. Késő éjszakáig dolgoz-
tunk közösen, gyerekek, fi atalok, idősebbek, 
közben rengeteg fotó készült, beszélgettünk, 
ismerkedtünk egymással. Megható volt lát-
ni, ahogy egy anya, ölében kisgyermekével és 
mellette szorgoskodó nagyobb csemetéjével 
egész este csak hímzett és hímzett, mindad-
dig, amíg el nem készült a darabjával. 
 Nagy érdeklődést váltott ki a rajtam lévő 
szadai népviselet is, amit természetesen be 
kellett mutatnom. Nem volt könnyű dolga 
a tolmácsnak, hiszen a ruhadarabok nevei-
nek nincs megfelelője az orosz nyelvkészlet-
ben, leginkább körülírással tudta lefordítani. 
Mindkét eseményen megható érdeklődéssel, 
fi gyelemmel vettek körül. 
 Újságíró férjemmel voltam együtt, gyakran 
előfordult, hogy az utcán séta közben meg-
szólítottak bennünket, azt kérdezve, honnan 
jöttünk, hol van Magyarország. Élmény volt 
az is, hogy a több évtizede nem beszélt orosz-
tudásunkat ismét elővettük és használtuk.
 Nagyon szép utunk volt. Hetekkel a tartal-
mas, élményekben gazdag napok után még 
mindig az emlékek bűvkörében élünk…

Dulai Sándorné

Hatalmas siker övezte dr. Dulai Sándorné hagyományőrző
 hímzőmesterkurzusát Biskekben, Kirgizisztán fővárosában.

 A „főszereplőt” a helyi magyar nagykövetség hívta meg 
a május 17-i helyi Múzeumok Éjszakája-programra.

 Dulai Sándorné élménybeszámolója következik.

HELYI ÉRTÉK

Messzire vitte a szadai és a 
magyar népművészet hírét

Fo
tó:

 Du
lai

 Sá
nd

or

Jó volt együtt dolgozni a kirgiz fi atalokkal
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ZÖLD SZADA

Lapunk e rovata névadóként szolgált egy 
különleges ötlethez, amely az idei Fényfesz-
tivál egyik programeleme lesz. A korábban 

itt közölt írások gyakorlatilag „életre kelnek”.

Cikkekből 
gyalogút

A Zöld Szada című rova-
tot azért indítottuk el 
e lapban, mert egyfe-

lől a természeti környezet vé-
delme, annak megőrzése a he-
lyi lakóközösség közös érdeke, 
és minden ezzel kapcsolatos 
edukációs jellegű tájékoztatás 
felnőtteknek és gyermekek-
nek egyaránt hasznos lehet a 
cél érdekében, másfelől pe-
dig azért, mert a helyi önkor-
mányzat is kiemelt fi gyelmet 
fordít e területre, és a hely-
hatósági információkat ez-
úton is segítjük eljuttatni a 
lakosokhoz.
 Ám az minden előzetes kép-
zeletünket felülmúlta, hogy az 
itt közölt írások szinte önálló 
életre kelnek egy egyedi pro-
jekt keretében. Történt ugyan-
is, hogy néhány hónapja meg-
keresett bennünket Gombos 
Ilona, a Szadai Biokör veze-
tője azzal az ötlettel, hogy a 
szadai kisgazdaságokat, kis-
termelőket bemutató sorozat 
szereplői egy fesztivál kereté-
ben felkereshetők lennének. 
Mi ennek a felvetésnek na-
gyon örültünk!
 Az elképzelés támogatást 
nyert az önkormányzat civil 
pályázatán is, így a „Zöld Sza-
da Gyalogút” állomásait bár-
ki megismerheti az augusztus 
30-i Fényfesztivál során.
 – A Fényfesztiválon is a 
700 éves Szadát ünnepel-
jük az idén – hiszen a „múlt 
fénycsóvája” a jövőbe mu-
tat. A 2111 Szada újság Zöld 
Szada nevű oldalai is azzal 
a céllal mutatják be a termé-
szet egészséges gondozásával 
foglalkozó szadai embereket, 

hogy azt a valamennyiünkben 
mélyen élő „ősbizalmat” erő-
sítsék, amely a természet jö-
vőt, életet fenntartó erejében 
hisz. A természet adja az élet-
erőt az általa nyújtott fi zikai 
és szellemi táplálékban. A ter-
mészet erejét sokféleképen tá-
mogathatjuk. A művészetek-
ben pedig felemelhetjük az 
ember lelki-szellemi szintjé-
re – osztotta meg az ötlet gon-
dolati hátterét Gombos Ilo-
na. – Találkozni lehet majd 
egyszerű „természetjáróként” 
személyesen a lapban koráb-
ban bemutatott élelmiszer-
termelőinkkel és természet-
védőinkkel, illetve egy-egy 
állomáson bárki megmutat-
hatja saját környezettudatos 
tevékenységét. Helye van itt 
a Zero-Waste Szada csapatá-
nak, a Csemete Tanodának, a 
vízforrásvédőknek, az erdő-
gondozóknak, a talajmegújí-
tóknak, a zöldség-, gyümölcs- 
és élelmiszer-termelőknek, a 
feldolgozóknak, az állatvédők-
nek stb. 
 Az előzetes tervek szerint 
a túrázók az állomásokon 
pecsétet kapnak a füzetük-
be, ha elbeszélgetnek az ot-
tani témához tartozó kérdé-
sekről. Tíz pecsét beváltható 
lesz egy tombolajegyre, a sze-
rencsés nyertes pedig stílsze-
rűen fi nom zöldséggel, gyü-
mölccsel teli ajándékkosarat 
kap. Aki úgy érzi, hogy „állo-
másfőnökként” szeretné meg-
mutatni magát és tevékeny-
ségét, jelentkezzen a Szadai 
Biokörnél (szadaibiokor@
gmail.com; Szadai Biokör 
Facebook-oldal). RF

Az Euphorbia lathyris – 
más néven vakondűző 
kutyatej – egy gyor-
san terjedő, kétnyári nö-
vény, amely most Sza-
dán is feltűnően sok 
helyen fellelhető. Egyre 
többször találkozhatunk 
vele kertjeinkben, utcák 
mentén, árokpartokon, 
sőt még játszóterek kör-
nyékén is. Sokan dísznö-
vényként ültetik, mert 
feltűnő, oszlopos megje-
lenésű, kékeszöld levelei 
rendezettek és dekora-
tívak. Azonban ez a nö-
vény nagyon veszélyes! 
 A levelek vagy a szár 
letörésekor megjele-
nő fehér, tejszerű nedv 
a bőrrel érintkezve égé-
si sérülésekhez hason-
ló irritációt, elváltozást 
idézhet elő. Először eny-
he bizsergés, majd ége-
tő érzés jelentkezik, amit 
kipirosodás, viszketés, 
hólyagképződés követ-
het. A bőr gyakran hám-
lani kezd, kisebesedik, a 
sérülés hosszú ideig nem 
gyógyul, és akár heget is 
hagyhat. A nedv szem-
be kerülve különösen ve-
szélyes, akár átmeneti 
vagy maradandó látás-
károsodást is okozhat. 
A növény kezelése ezért 
kizárólag kesztyűben 
történjen! 
 A gyermekekre külö-
nösen nagy veszélyt je-
lent, hiszen ők kíván-
csian megérinthetik, 
leszakíthatják, vagy akár 
a szájukhoz is emelhe-
tik. A tünetek gyakran 
csak órákkal az érintke-
zés után jelentkeznek, 
így nehéz azonosítani a 
kiváltó okot. Ha mégis 
kapcsolatba kerül valaki 
a nedvével, a bőrt azon-
nal bő vízzel le kell öblí-
teni. Ha duzzanat vagy 
hólyagok jelennek meg, 
mindenképp orvoshoz 

kell fordulni. A növény 
hatása nem csak fi zikai, 
allergiás reakciókat is ki-
válthat az arra érzéke-
nyeknél. Bár egyes for-
rások szerint a múltban 
vakondok távoltartására 
használták, ennek haté-
konysága azonban nem 
bizonyított, így ezt a tu-
lajdonságát ma már nem 
ajánlott komolyan venni. 
 Szadán egyre többen 
panaszkodnak arra, hogy 
a növény elszaporodott a 
környéken, mivel magjai 
könnyen elszóródnak, és 
a szél, állatok is terjeszt-
hetik. Érdemes rendsze-
resen ellenőrizni a ker-
tet, hogy megjelent-e új 
hajtás a régi helyén. Ha 
felismerjük, távolítsuk 
el, lehetőleg még mielőtt 
magot érlelne. A növény 
nagyon szívós, a gyökér-
zetéből is képes újranő-
ni, így eltávolítása ala-
pos munkát igényel. A 
legjobb megelőzni a ter-
jedését. Komposztál-
ni nem ajánlott, mert 
a magok túlélhetik, és 
újra kicsíráznak. Dísznö-
vényként való megtartá-
sa helyett inkább válasz-
szunk olyant, amely nem 
veszélyes a családtagok-
ra és háziállatokra. 

Öreghegyi Csemete Tanoda 
és Kertészeti Áruda, Szada

FELTŰNŐ, VISZONT VESZÉLYES!



20 2111 SZADA | 2025.JÚNIUS

Szadai pedagógusok vettek 
részt azon a képzésen, ame-
lyen új, a meséket és a lab-
darúgás alapjait is ötvöző 

tanítási módszert ismerhet-
tek meg. A tanfolyamnak 
a Szadai SE adott helyet.

SZADAI SPORT

Tényleg mesések az edzések

A z talán kevésbé ismert, hogy a Ma-
gyar Labdarúgó-szövetség (MLSZ) 
már jó ideje szervezi az úgyneve-

zett játékmesterképzést pedagógusok szá-
mára az európai szövetség UEFA Play-
makers programja keretében. A tanfolyam 
sikeres elvégzése után a résztvevők olyan 
végzettséget szereznek, melyet az MLSZ 
elfogad a Bozsik Intézményi Program-

ban. Így a képesítést megszerző pedagó-
gusok sportcsoportvezetőként óvodában 
és általános iskolában labdarúgó-foglal-
kozásokat is tarthatnak.
 A játékmester egy innovatív foglalko-
zási forma, melyet a Disney-vel közösen 
azért hozott létre az UEFA, hogy moz-
gásra inspirálja az 5–8 éves lányokat. 
A program mozgásban, csapatmunkában 
és képzelő  erőben gazdag foglalkozásainak 
mindegyikét a Disney és a Pixar animáci-
ós fi lmjei, a Hihetetlen család 2. és a Jég-
varázs 2. ihlették. Edzők és pedagógusok 
gondos irányításával, valamint a fantázia 
segítségével a lányok Nyúlányka, Mr. Ir-
datlan, Elza, Anna vagy akár Olaf bőrébe 
bújva sajátíthatják el a labdarúgás alap-
jait. Minden foglalkozás három fejleszté-
si területre összpontosít: alapvető motoros 
készségek, mozgásos alapok; a labdarúgás 
alapjai; életre szóló készségek, képességek.

 Mindezt azért emeltük ki, mert 
Kerecsényi Fodor Norbert, a Szadai SE 
elnöke vezetésével április és május folya-
mán a Szadai Sportcentrumban is volt ilyen 
játékmesterképzés a helyi iskola és óvoda 
pedagógusai számára. A tapasztalatokról 
mesélt Kerecsényi Fodor Norbert:
 – A tanfolyam jó hangulatban telt, mind 
az elméleti, mind a gyakorlati foglalkozások 
alatt aktívak, kezdeményezők voltak a részt-
vevők. Az újfajta tanítási módszert, amely a 
mesét felhasználva mozgásos, játékos formá-
ban fejleszti, tanítja és oktatja a gyermekeket, 
nagyon pozitívan fogadták. Mi több, már az 
első tanfolyami nap után kaptam is vissza-
jelzéseket, többen kipróbálták vagy akár be 
is vezették foglakozásaikba az itt megismert 
elemeket. Információim szerint az UEFA és a 
Disney kooperációjának mintájára az MLSZ 
azt tervezi, hogy a játékmesterképzés tan-
anyagát bővítené a magyar hagyományokra 
és népmesékre épülő feladattárral – mondta. 

– Az, hogy ilyen jellegű tanfolyamok, képzé-
sek valósulhatnak meg Szadán is, nagyban 
erősíti a sportegyesületnek a grassroots te-
rületen való kiemelkedő régiós szerepét, il-
letve növeli az általános régiós presztízsün-
ket. Nem utolsósorban pedig a nagyközség 
hírnevét is öregbíti… RF

2025. május 9-én rendezték meg a 
2024/25-ös szezon Tavaszi II. Bozsik 
Intézményi Tornáját, amelyen a szadai 
fi úk – a Székely Bertalan Általános Is-

kola tanulói – elsők lettek a 2. korcso-
portban, maguk mögé utasítva kilenc 
gödöllői iskolai csapatot. A csapat 
névsora: Dali Olivér, Delea Hunor, Kap-
tás Benedek, Latorovszki Máté, Buj-
dosó Bence, Takács Benett, Mosolygó 
Tamás. Felkészítő edzők: Kerecsényi 
Fodor Norbert és Csató Sándor.

GYŐZTESEK

Véget ért a 2025/26-os bajnok-
ság a Pest vármegyei III. osztály 
Keleti csoportjában, amelyben a 
Szadai SE felnőtt-labdarúgócsa-
pata szerepelt. A májusi utolsó 
meccseken a következő eredmé-
nyek születtek: – Váchartyán KSE 
2–5, – Dány KSK 6–3, – Szoko-
lyai SK 5–2. A csapat végül a 7. he-
lyen zárt 36 ponttal (11 győzelem, 
3 döntetlen és 12 vereség a mér-
leg). A Keleti csoport első helyén 
az Albidok FC–Kartal végzett és 
jutott fel a másodosztályba.
 A szomszédos Gödöllői SK 
együttese remek szezont futott, 
hiszen a nagy presztízsű Amatőr 
Kupa és Pest Vármegyei Kupa el-
hódítása után a vármegyei I. osz-
tályban megszerezte a bajno-
ki címet is. A csapat osztályozót 
játszott az NB III.-ba kerülésért a 
Mohácsi TE ellen, és a kétmeccses 
párharcot meg is nyerte. 

HETEDIK HELYEN

A frissen megszerzett tudásanyagot a gyakorlatban is elkezdték alkalmazni
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Már javában zajlik az országúti kerékpáros szezon a szadai 
Vas Kata Blanka részvételével, és eddig igazán jól teljesített. 

Az év viadala természetesen a neves Tour de France lesz.

SZADAI SPORT

Felemás érzések

A 2024/25-ös terepkerékpáros sze-
zon év eleji befejezése után Vas Kata 
Blanka (képünkön) már a 2025-ös 

országúti kerékpáros versenyidőszakra kon-
centrálhatott. Tavasszal hét versenynap-
ja volt, legjobb eredménye az olaszorszá-
gi Trofeo Alfredo Bindán szerzett második 
hely. Ezt a viadalt 26. alkalommal rendez-
ték meg, a Luino és Cittiglio közötti 152 ki-
lométeres táv közel egyharmada után két 
kisebb emelkedőt magában foglaló körpá-
lyát hatszor kellett teljesíteniük az indulók-
nak. Az olimpiai negyedik helyezett Vasnál 
csak a hazai közönség támogatását élve-
ző Elisa Balsamo bizonyult gyorsabbnak 
a sprintben. Az országúton és pályán is vi-
lágbajnok győztes 4:00:19 óra alatt teljesí-
tette a távot, az SD Worx–Protime magyar 
bringása az övével azonos idővel ért célba.
 Emellett gyakorlatilag az összes komoly 
egynaposon ott volt Vas, indult többek kö-
zött a Strade Bianchén, a Paris–Roubaix-n, 
a Flandrián, a Milánó–Sanremón, valamint 
az Amstel Gold Race-en – utóbbi hármat 

megnyerte a csapata, ő azonban jellemző-
en valamelyik társáért tekert.
 – A szerepemmel nem annyira vagyok 
elégedett, a csapat teljesítményével viszont 
nagyon, szerintem jó versenyeket mentünk 

– értékelte Vas Kata Blanka eddigi ország-
úti szezonját a hazai, a férfi  bringások szá-
mára kiírt Tour de Hongrie rajtja előtt az 
m4sport.hu-nak, amely versenynek ő volt 
az egyik díszvendége. – Voltak nekem is 

jobb napjaim, de ez egy amolyan teszt volt, 
és szerintem ezek a versenyek fekszenek 
majd nekem a jövőben.
 Vas számára a június 12-én kezdődött sváj-
ci körversenyen volt a következő erőpróba 

– amely júniusi lapzártánk után ért véget –, 
majd a dániai Copenhagen Sprint elnevezé-
sű viadalon indul. A hazai országos bajnok-
ság után készülhet is a július 26-án rajtoló 
Tour de France-ra. A tavalyi franciaországi 
erőpróba igazán emlékezetesre sikerült, hi-
szen megnyerte a verseny ötödik szakaszát.
 RF (Forrás: m4sport.hu)

DIÁKOLIMPIAI REMEKLÉS
A Magyar Táncsport Szakszövetség 
egyik legsikeresebb tagegyesülete a 
veresegyházi Rockin’ Board TSE, ti-
zenhárom éve oktatunk akrobatikus 
rock and rollt a szadai iskolában és 
óvodában. Az eredményességet jól 
jelzi, hogy a nálunk sportoló szadai 
gyerekek között voltak országos 
ranglistás első helyezettek, sőt vi-
lágbajnoki hatodik helyezett is.
 A legújabb táncos generáció is kö-
veti az elődöket. A május 23-i orszá-

gos diákolimpia döntőjében mintegy 
184 iskola 1300 tanulója mérte ösz-
sze tudását, és a Székely Bertalan Ál-
talános Iskola tanulói kiválóan helyt-
álltak. A Shine Children (Sipos-Kovács 
Emese, Rektenwald Zoé, Reszegi Vil-
lő, Kaptás Boglárka, Kasléder Mira) kis-
formáció a 4. helyen, a Gossip Girls 
Juveniles (Boross Zsolna, Létai Gréta, 
Tar Bori, Koncányi Kira, Simon Izabella) 
kisformáció pedig a 19. helyen vég-
zett.  Rockin’ Board TSE

Május 14. és 18. között 21 csapat és 
126 versenyző részvételével zajlott 
az idei Tour de Hongrie, amelynek 
egyik szakasza a Gödöllő és Kékes-
tető közötti 163 kilométeres táv volt 
(1974 méter szintemelkedéssel). 
Ezen szakaszon az ecuadori Harold 
Martín López végzett az élen.
 Az összetett verseny megnye-
rése végül csak a kockaköves esz-
tergomi körpálya utolsó teljesítése-
kor dőlt el: a szakaszon a kolumbiai 
Juan Sebastián Molano diadalmas-
kodott, míg az összetettben López 
megőrizte első helyét az olasz Ales-
sandro Covi és a dán Albert Philipsen 
előtt, ezzel a viadal történetének 
első ecuadori győztese lett. Leg-
jobb magyarként Feldhoff er Bálint 
az összetett 7. helyén zárt.
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A legeredményesebb ma-
gyar egyesület lett a szadai 
Fehér Tigris SZSE a hagyo-
mányos nemzetközi harc-
művészeti bajnokságon. 

SZADAI SPORT

Legutóbbi, májusi lapszámunk-
ban beszámoltunk a Fehér Tig-
ris SZSE két tavaszi versenyéről 
is. Sajnos a III. Szada Utánpótlás 
Kempo Kupa szadai vonatkozá-
sú teljes eredménysora technikai 
okok miatt nem jelent meg – az 
érintettektől ezúton is elnézést 
kérünk. Így most ismertetjük ezt!
 ÓVODÁSOK – Dobos Hunor: 2 
arany, 1 bronz; Dékány Benedek: 
3 ezüst; Mucsi Máté: 2 ezüst; Gás-
pár Gergő: 1 bronz.
 ISKOLÁSOK – Jánosi Vince: 
4 arany, 1 ezüst; Hegedűs Haj-
nalka: 4 arany; Mucsi Balázs: 3 
arany, 1 ezüst, 4. helyezés; Sza-
bó Márton: 2 arany, 1 ezüst, 1 
bronz; Szecsődy Ákos: 2 arany, 2 
bronz; Filipovics Dáriusz: 3 ezüst, 
4. helyezés; Csizmadia Hanna: 
2 ezüst; Kolozs Marcell: 1 bronz; 
Miseta Márk: 1 bronz; Szabó Pró-
kai Zente: 1 bronz; Lénárt Kristóf: 
4. helyezés.
 FELNŐTTEK – Kolozs Tímea: 
1 arany, 1 ezüst; Szecsődy Gábor: 
2 arany, 1 ezüst.
 
Az egyesület köszöni a támoga-
tóknak (Pintér Lajos polgármes-
ter, Szada önkormányzata), min-
den versenyzőnek, szurkolónak, 
bírónak (Keszei Mátyás sensei 
ilyen minőségében képviselte az 
egyesületet), szervezőnek (Dr. 
Agárdy Claudia senseinek és He-
gedűs Tamásnénak), valamint a 
jegyzőkönyvvezetésben és egye-
bekben segítő szülőknek a köz-
reműködést. Köszönet illeti a Fe-
hér Tigris SZSE mestereit, sensei 
Stocker Gizellát és sensei Stocker 
Lászlót, akik az idén is sikerre vit-
ték a csapatot! 

PONTOSÍTÁS

A 13. Csömöri Bringafesztivál keretében rendezték meg a gyereknapi körtúrát május 
25-én. A csömöri rajt után Rákosmente, Cinkota, Pécel, Isaszeg, Gödöllő volt az útvo-
nal a szadai Székely-kerti megállóig. Innen Mogyoród, Szilasliget, Kistarcsa, Nagytar-
csa érintésével érkezett vissza a Csömörre az 50 fős bringáscsapat

Megelőzték az összes 
magyar csapatot

M ájus 10. és 11. között rendezte 
meg a Hun Kempo Kai Sportági 
Szövetség a XXII. Nemzetközi 

Nyílt Harcművészeti Bajnokságot, amelyen 
6 ország 36 csapatának 300 versenyzője 
vett részt. A hagyományoknak megfelelő-
en ezen is elindultak a szadai Fehér Tigris 
SZSE sportolói, a nyolc versenyző összesen 
40 éremmel lett gazdagabb. A 18 arany-, 
15 ezüst- és 7 bronzéremmel a csapatver-
seny negyedik helyén végzett az egyesület, 
megelőzve ezzel az összes magyar csapa-

tot! Gratulálunk minden indulónak, kö-
szönjük Stocker Gizella és Stocker Lász-
ló mesterek felkészítő munkáját!

Az eredmények:
Matejcsok Milán – 4 arany, 3 ezüst, 1 bronz 
(chikara curabe 1.; gi submission 1.; light 
contact 1.; semi contact 1.; fegyveres kata 
2.; önvédelem 2.; kata 3.; szinkronkata 2.);
 Mucsi Balázs – 4 arany, 1 ezüst, 1 bronz 
(gi submision 1.; light contact 1.; chikara 
curabe 1.; önvédelem 1.; fegyveres kata 2.; 
kata 3.);
 Hegedűs Rebeka – 3 arany, 2 ezüst, 1 
bronz (semi contact 1.; önvédelem 1.; gi 
submission 1.; kata 2.; szinkronkata 2.; 
fegyveres kata 3.);
 Barta Veronika – 3 arany, 1 bronz 
(kata 1.; fegyveres kata 1.; önvédelem 1.; 
szinkronkata 3.);
 Keszei Mátyás – 2 arany, 2 ezüst, 2 
bronz (gi submission 1.; kata 1.; fegyve-
res kata 2.; önvédelem 2.; szinkronkata 
3.; mesterkata 3.);
 Bese Hanna – 3 ezüst (önvédelem 2.; 
szinkronkata 2.; fegyveres kata 2.);
Szecsődy Gábor – 1 arany, 2 ezüst, 1 
bronz (önvédelem 1.; kata 2.; fegyveres 
2.; szinkronkata 3.);
 Szecsődy Ákos – 1 arany, 2 ezüst (gi 
submission 1.; kata 2.; semi contact 2.).

Fehér Tigris SZSE
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Ötödik alkalommal került sor a Szada Terepfutás elnevezésű 
szabadidős futóversenyre május 31-én, amelynek helyszíne 
Szada erdeje, a Gödöllői-dombság egyik legszebb része volt.

SZADAI SPORT

Kapcsolat: Szada Nova NKft., 
telefon: 06/28-200-602, e-mail: szadanova@szada.hu

HIRDESSE ÖN IS CÉGÉT, SZOLGÁLTATÁSÁT

SZADA CÍMŰ HELYI 
LAPBAN! 

, 
u

ÁT

FÉLÉVES 
FOLYAMATOS REKLÁM ESETÉN 

10% KEDVEZMÉNYT biztosítunk. 

OLCSÓ VILLANYSZERELŐ Szadán és környékén gyorsan jön! Csak kis munkákat 
vállalok, amik gyorsan elvégezhetők, nem kerülnek sokba! Megbízható
 szakember – minőségi munkavégzés – garanciával. Tel.: 06/70.2.38.28.18

APRÓHIRDETÉS

A 3 kilométeres táv a sportolás, a 
futás népszerűsítéséről szólt, így 
nem hirdettek győztest. Az ab-
szolút versenyben a 7 kilométe-
res távot Musek Attila, a 12,6 kilo-
méteres távot Kiss Róbert, a 22,8 
kilométeres távot Hadházi Máté 
nyerte. (A három versenytávon 
összesen 279-en indultak.)

GYŐZTESEK

Több mint futóverseny

A település lakói közül is mind töb-
ben sportolnak és fi gyelnek arra, 
hogy egészségesen éljenek, és így 

egyre nagyobb az érdeklődés az ilyen tí-
pusú rendezvények iránt. Az előzetes ne-
vezésekből kiderült, hogy a legnépszerűbb 
a 3 kilométeres táv volt, amit kifejezet-

ten a fi atalabb korosztálynak és a futás-
sal még ismerkedőknek rendeztek a szer-
vezők most először.
 Azontúl, hogy a sportolásnak, így a 
versenynek is jó hatása van az egész-
ségre, remek közösségformáló prog-
ram is. Nemcsak a szadaiakat kovácsol-

ja össze, de szoros kapcsolatok épülnek 
a környező településeken élőkkel is, hi-
szen ilyenkor ők is egyre többen érkez-
nek futni. 
 A fentiek miatt is Szada Nagyközség 
Önkormányzata kiemelt támogatója a 
Szada Terepfutásnak. Köszönet illeti a 
Fuss Szada szervezőcsapata (Dobránszky 
Bernadett, Dobránszky Tamás, Zenyik 
Róbert), valamint minden közreműködő 
munkáját!  Szada Nagyközség Önkormányzat
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Szakosztály
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Borászati 
Egyesület

és családi délutánja
15. JUBILEUMI GÁLAMÛSORA

2025. únius 21., szombat

A SZADAI HAGYOMÁNYÔRZÉS 50. és a

16:00–18:00: 

18:00–19:30:

Változatos programokkal és  

A rendezvényre a belépés ingyenes, 
de adományaikkal támogathatják egyesületünk további munkáját! 
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